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EDITORIAL Quan el paisatge crema
S’acaba una setmana 

complicadíssima al Baix 
Ebre. Els fets d’aquests darrers 
5 dies quedaran a la memòria 
col·lectiva per dècades.  
L’incendi del Baix Ebre ha cremat 
més de 3.300 hectàrees en 3 dies, 
i se situa al capdavant dels més 
devastadors que es coneixen, a 
la pole dels focs del que portem 
d’estiu. Arran d’això, els efectes 
ambientals, socials i climàtics fan 
saltar totes les alarmes.
Hi ha imatges que no s’obliden: 
la muntanya cremant-se, el fum 
cobrint l’horitzó, el soroll dels hi-
droavions, els veïns confinats a 
casa plens d’incertesa... Aquest 
és un dels episodis més greus 
dels darrers anys, perquè la calci-
nació de 3.321 hectàrees ha dei-
xat en escac el paisatge, el medi 
natural, la seguretat de la gent, i 
ha tensat la capacitat de resposta 
dels cossos d’emergència, que 
han hagut de multiplicar el seu 
potencial reforçant-se amb l’ac-
ció de la UME i havent de repartir 
energia i mitjans en un altre in-
cendi que ha afectat Segarra, Ur-
gell i Noguera.
El foc al Baix Ebre es va declarar 
dilluns 7, cap al migdia, al terme 
de Paüls, a tocar de la carretera 
TV-3541. En menys d’una hora, 
les flames ja obligaven a activar 
el pla INFOCAT i a desplegar un 
dispositiu d’emergència que rà-

pidament es va intensifica amb 
un fort desplegament d’efectius, 
mitjans aeris i dotacions terres-
tres, que no pararia de créixer. 
Les condicions meteorològiques 
–vent fort, baixa humitat i altes 
temperatures– van ser l’escenari 
perfecte per al desastre.
El mestral bufava amb força, i el 
foc es va obrir camí cap a zones 
de difícil accés com la Moleta 
o la Coscollosa. El Parc Natural 
dels Ports, un dels pulmons verds 
més importants de Catalunya, va 
veure com 1.125 hectàrees que-
daven arrasades per les flames. 
Fins a 18.000 persones d’onze 
municipis com Paüls, Xerta, Ti-
venys, Alfara de Carles, Roquetes 
o Aldover van ser confinades per 
seguretat.
L’actuació coordinada dels Bom-
bers, Protecció Civil, Mossos, 
Agents Rurals, UME, voluntaris, 
Creu Roja i tants altres, va ser 
impecable. Aquests dies s’ha vist, 
un cop més, la capacitat d’un 

territori per respondre davant 
l’adversitat. Però també hem vist 
la fragilitat d’un entorn natural 
cada cop més exposat a episodis 
extrems. Els incendis ja no són 
excepcions: són advertències re-
currents.
A mitjans de setmana, la superfí-
cie cremada a Catalunya aquest 
2025 ja superava la de qualse-
vol altra campanya dels darrers 
quinze anys a aquestes alçades 
de l’any. No és casualitat. El can-
vi climàtic, amb onades de calor 
cada cop més freqüents, amb 
boscos estressats per la sequera 
i vents secs i càlids, fan que els 
incendis, on es declaren, siguin 
més virulents, ràpids i difícils de 
controlar.
Els incendis tenen conseqüènci-
es nefastes, amb pèrdua de bio-
diversitat, risc per a les persones, 
afectació a l’economia local -es-
pecialment agrícola i turística–, 
i també deixen cicatrius visibles 
durant dècades. Recuperar un 

bosc cremat no consisteix en 
replantar-lo, perquè cal recu-
perar un ecosistema sencer: ar-
bres, matolls, ocells, mamífers, 
insectes, microorganismes... I és 
refer-lo en un context on potser 
el clima ja no serà el mateix que 
abans del foc.
La resposta política també ha es-
tat ràpida. Tant el president de la 
Generalitat com el del Parlament, 
el president del Govern espanyol, 
alcaldes, regidors i tècnics del 
territori s’han posat al costat de la 
gent. Però sorgeixen preguntes: 
serà aquest incendi un punt d’in-
flexió? Es destinaran més recur-
sos per netejar el sotabosc, recu-
perar paisatge agrícola, reforçar 
ADFs i vigilància? Cal prendre 
mesures encertades.
Tot i que les causes del foc enca-
ra s’investiguen, no podem obviar 
l’esgarrifosa realitat que molts 
incendis s’originen per accions 
humanes, ja sigui per negligèn-
cia, imprudència o intencionali-
tat. Per això cal no abaixar mai la 
guàrdia. A l’estiu, qualsevol gus-
pira és un perill. Una crema mal 
feta, una cigarreta mal apagada, 
una màquina agrícola fora d’hora 
poden desencadenar el desastre. 
El 90% dels incendis es podrien 
evitar aplicant la prudència.
Ara, el Delta i els Ports mostren 
les ferides. El paisatge canviarà i 
la normalitat serà una altra. Per-
què quan el paisatge crema, el 
que es calcina és la natura, però 
també la identitat, el futur i la 
vida. 
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dels Reguers de Tortosa. 
A la població d’aquestes 
localitats s’hi ha de sumar 
la dels municipis de Prat del 
Comte i Pinell de Brai, on 
Protecció Civil ha enviat una 
alerta al mòbil demanant 
confinament municipal. De 
les 2.899 hectàrees afecta-
des, 2.000 són de terreny 
forestal i les altres 900 de 
terreny agrícola. 
16h – Salvador Illa es per-
sona a centre de comanda-
ment i garanteix “mesures 
de suport”. Ara ja són 400 
efectius dels cossos d’emer-
gències, la meitat dels quals 
són bombers i l’altra meitat 
UME. També s’han mobilit-
zat agents rurals, mossos, 
guàrdia civil, policies locals, 
SEM, Creu Roja i protecció 
civil.

- 19h – El president del 
Parlament, Josep Rull, es 
persona al centre de coman-
dament, així com altres càr-
recs polítics com el president 
d’ERC, Oriol Junqueras.

- 23h – Bombers diuen que 
veuen una evolució favora-
ble del foc i creuen que el 
podran estabilitzar. Ja afecta 
3.200 hectàrees. 1.800 per-
sones segueixen confinades. 
El foc ha impactat Xerta, 
Tivenys i Alfara de Carles, 
i en grau més baix, Paüls i 
Aldover.

9 DE JULIOL
11 h – Es reobre la T-301 i la 
TV-3422, però es mantenen 
tallades la TV-3541 i l’N-
230b. 
18 h.45 h – S’aixeca el 
confinament als municipis 
afectats per l’incendi, però 
cal evitar la mobilitat.

10 DE JULIOL
8.30 h – Els bombers donen 
per controlat l’incendi, “si 
tot evoluciona de forma 
favorable”. Ha plogut a la 
zona, uns 10 l/m2, i això 
també ha ajudat a estabilit-
zar-lo. 

14.17 h - Un bomber ha 
perdut la vida en caure per 
un desnivell mentre treba-
llava en l’incendi. Mostres 
de condolència i suport 
generalitzades.

(Més Info a les planes 12/13)

7 DE JULIOL
12 h. Es declara un primer 
focus de l’incendi a uns 5 km 
de Paüls, dins el seu terme. El 
foc estava situat a prop de la 
carretera TV-3541. De seguida 
s’activa l’INFOCAT.

14.30 h – Es dona l’ordre de 
confinament a Paüls, Xerta, 
Alfara de Carles i Aldover. 

23.30h – Evacuen una 
cinquantena de persones 
i s’endureix el confina-
ment perquè el foc té una 
revifalla. Ara ja afecta 900 
hectàrees.

8 DE JULIOL
¼ d’1 de la matinada – El 
foc afecta 1.200 hectàrees i 
hi ha la possibilitat de que 
pugui saltar el riu. Les flames 
arriben a Xerta i s’han hagut 
d’evacuar persones a Alfara, 
Jesús i Aldover. Treballen al 
foc 86 dotacions terrestres 
i 280 efectius, sobre una 
àrea de 1.600 hectàrees. Es 
demana ajuda a l’UME. El 
confinament s’amplia. Crema 
una benzinera a la C-12. Fa 
vent que agreuja la situació.

6 de la matinada – Els bom-
bers activen tot el seu per-
sonal de guàrdia. Treballen 
74 dotacions terrestres i 250 
efectius. Les carreteres C-12, 
TV- 3422, TV-3541, T-301 i 
N-230 estan tallades. El foc 
obliga a confinar Paüls, Al-
fara de Carles, els Reguers, 
Bítem, Santa Rosa, Tivenys 
i Xerta. S’han cremat 1.500 
hectàrees.

2/4 de 10 – El foc ha cre-
mat 2.377 hectàrees i s’han 
confinat 2.000 persones, 
segons declaracions de la 
consellera Núria Parlon, que 
s’ha traslladat al centre de 
comandament a Tortosa. 

L’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan, demana a la pobla-
ció que respecti els con-
finaments, mentre que el 
president del Govern, Pedro 
Sánchez, expressa la seva 
solidaritat amb els afectats, 
demanant molta precaució.
12.30h – El foc afecta 
unes 2.899 hectàrees i ja 
són 18.000 les persones 
confinades als municipis de 
Xerta, Paüls, Alfara de Car-
les, Aldover, Jesús, Roque-
tes, Bitem, Tivenys i el barri 

CRONOLOGIA

Ahir dijous va morir un bomber després 
de caure per un desnivell mentre 

treballava a l’incendi 
Un bomber va morir ahir di-
jous després de caure per un 
desnivell mentre treballava 
en l’incendi de Paüls. Es trac-
ta d’un membre de l’Equip 
de Prevenció Activa Forestal 
(EPAF), del parc de Grano-
llers. Un helicòpter del Siste-
ma d’Emergències Mèdiques 
(SEM) el va evacuar amb ur-
gència a l’Hospital Verge de 
la Cinta de Tortosa, però els 
serveis sanitaris no van  po-
der salvar-li la vida. La vícti-
ma, Antonio Serrano, de 46 
anys, estava assegut en una 
roca de grans dimensions 
que es va desprendre i que el 
va fer caure caure per un pre-
cipici de vint metres. El cap 
d’intervenció dels Bombers, 
Joan Rovira, en una aten-
ció als mitjans, es va mostrar 
compungit per la notícia, que 
va fer que “totes les preocu-

PAÜLS

Illa lamenta la mort 
“en acte de servei” del 
bomber que va perdre 

la vida 

pacions per l’incendi hagin 
passat a segon pla”. Salvador 
Illa ha lamentat la mort “en 
acte de servei” del membre 
dels Bombers. La conselle-
ra d’Interior, Núria Parlon, 
s’ha mostrat “consternada” 
per la pèrdua i ha expressat 
el condol “sentit” als famili-
ars i amistats de la víctima. 
Les mostres han estat gene-

del foc, encara actiu, recauen 
sobre els allotjaments turístics 
on els cancel·len les reserves. 
I, mentrestant, l’onada de so-
lidaritat entre els veïns s’ha 
intensificat aquest dimecres 
quan, encara sense cobertura 
mòbil, els pocs veïns que te-
nen wifi, com Enric Garcia, el 
compartien amb tothom.

** LA PROTECTORA ARCA 
D’ALDOVER pot salvar els 140 
gossos tot i que les flames van 
obligar a desallotjar l’equipa-
ment. El voluntariat va poder 
evacuar uns 50 animals.

** L’INCENDI DEL BAIX EBRE 
deixa almenys 12 edificis afec-
tats i 8 vehicles calcinats.

** UN VEÍ D’ALDOVER: “Tinc 
més de 80 anys i un foc així 
no l’havia vist mai”. Les flames 
van arribar a l’entrada de Xerta 
i Aldover i els veïns van viure 
amb l’ai al cor l’evolució del 
foc, amb el temor que entrés 
al nucli urbà.

“Impacta moltíssim veure 
el poble arrasat, ens hem d’adaptar

a la nova realitat”
** L’ALCALDE DE PAÜLS, En-
ric Adell, sobre el foc: “Im-
pacta moltíssim veure el po-
ble arrasat. Ens hem d’adaptar 
a la nova i dura realitat”. 

** LA PROPIETÀRIA d’una 
finca de Paüls: “Després de 
l’incendi, veure que les cases 
hi eren ens ha donat la vida. 
Pensàvem que ho perdíem 
tot”. Aproximadament el 50% 
s’ha cremat. 

** UN PAGÈS D’ALFARA afec-
tat per l’incendi: “El foc ha 
entrat a les finques. El pai-
satge és horrorós”. L’alcalde 
destaca que els camps d’oli-
veres i les zones de pastura 
han parat les flames.

** EL GRANGER DE PAÜLS, 
Rubén Lahosa, reconeix que 
han passat molta angoixa i 
s’ha sentit molta impotència. 
Un cop més fora de perill ja es 
reclama que cal intensificar 
la neteja de boscos i l’entorn. 
Els primers efectes negatius 

** LA MEITAT del terme mu-
nicipal de Xerta ha quedat 
calcinat. Per això, l’alcalde 
assegura que demanarà aju-
des perquè el poble es pugui 
recuperar. Durant dos nits, 
l’Ajuntament ha obert les se-
ues portes perquè gairebé 
una desena de veïns desallot-
jats poguessin tindre un lloc 
on dormir.

** ENMIG DE TOT, dimarts es 
va declarar un nou incendi, 
entre el Perelló i l’Ametlla de 
Mar. Es va poder controlar. 

** EL GOVERN ES DESPLA-
ÇARÀ ALS MUNICIPIS AFEC-
TATS pel foc de Paüls per 
recollir atestats i facilitar-ne 
les tramitacions. Els alcaldes 
de la zona demanen més lli-
bertat d’acció i menys buro-
cràcia per poder fer gestió 
forestal.

** EL CONSELL COMARCAL 
prioritzarà la reparació de la 
Via Verda. ACN

ralitzades: “Descansi en pau 
aquest heroi”.  ACN
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cions i en quedaven pendents 
d’executar l’estiu del 2023. 
Lamentem que, una vegada 
més, el Sr Jordan transmeti a 
l’opinió pública una informació 
esbiaixada amb l’únic objectiu 
d’atacar Junts per Tortosa”.

APARTAT DE 
MOCIONS AL PLE
En l’apartat de mocions, el 
ple ha rebutjat la moció del 
grup municipal de Junts per 
Tortosa, que reclama procedir 
a una reducció directa dels 
tributs. La proposta ha rebut 
els vots en contra de Movem 
Tortosa-PSC, Esquerra Tortosa 
i la CUP, i el vot favorable de 
Junts. 
El grup municipal de Junts 
per Tortosa ha tornat a 
defensar, aquest dilluns, una 
moció “per reduir la pressió 
fiscal que pateixen els veïns i 
veïnes de Tortosa arran de la 
pujada d’impostos aprovada 
pel govern tripartit que ara 
segueix votant en contra 
de reduir-los”. La portaveu, 
Meritxell Roigé, ha defensat 
que “és perfectament viable 
revertir una pujada d’impos-
tos que va ser desmesurada, 
innecessària i injusta”.

INCAUTAR LA 
GARANTIA DEL WIN
El ple també ha aprovat iniciar 
el procediment per incautar la 
garantia del WIN Tortosa per 
l’incompliment de la reparació 
de deficiències existents en 
les instal·lacions i que van 
ser notificades a l’empresa 
que va executar l’obra. “Unes 
deficiències que l’empresa no 
ha reparat”. En relació a les 
declaracions sobre la incau-
tació de la garantia del WIN, 
Junts per Tortosa aclareix que 
“hi ha tres informes tècnics 
municipals de l’anterior 
mandat, de dates 11 de maig 
de 2020, 16 de novembre de 
2020, i 21 d’octubre de 2022, 
i que consten a la proposta 
d’acord que se sotmetrà a 
aprovació del plenari, així 
com diversos requeriments, 
en els que es constaten les 
deficiències detectades a 
l’equipament i es reclamava 
la subsanació i reparació dels 
diversos desperfectes durant 
el termini de garantia. Aclarir 
que la garantia serveix, efecti-
vamen, per subsanar defectes, 
que en tot cas certifiquen 
els tècnics. Durant el passat 
mandat ja es van fer repara-

MÉS NOTÍCIES

Les llars d’infants municipals de 
Tortosa s’anomenaran ‘Lo Gambusí’ 

i ‘Rubí i Rufolet’
El ple de l’Ajuntament de 
Tortosa ha aprovat, per una-
nimitat, la proposta de la 
Comissió de Nomenclàtor 
d’Espais Públics i Equipa-
ments per batejar les llars 
d’infants municipals. Així, 
la llar d’infants de Ferreri-
es s’anomenarà ‘Lo Gam-
busí’, en referència a l’ani-
mal imaginari popular que 
s’utilitza per fer bromes als 
infants i una figura relacio-
nada amb el vent, que re-
cull Joan Amades en el seu 
Costumari Català. I la llar 
del Temple portarà el nom 
dels gegants més antics de 
la ciutat, construïts el 1957 
per l’escultor Pedro Aixendri 
Chavarria: Rubí i Rufolet.
D’altra banda, el ple ha 
aprovat la proposta ciuta-
dana presentada per Avant 
Jesús per demanar la cre-
ació de la Taula de recupe-
ració de Jesús, formada per 

PLE

representants polítics de les 
dues administracions (EMD i 
Ajuntament), tècnics i repre-
sentants veïnals per a fer un 
catàleg de mesures concre-
tes per millorar el nucli urbà. 
La proposta ha rebut el su-
port de tots els grups, a ex-
cepció de la CUP que s’hi ha 
abstingut.

Abans de començar la sessió 
plenària d’aquesta setma-
na, i d’acord amb el regla-
ment de Participació Ciu-
tadana, una representació 
de la Plataforma pel Nou 
Hospital Universitari de les 
Terres de l’Ebre va efectuar 
una pregunta al ple sobre la 
construcció del nou equi-
pament sanitari. En aquest 
sentit, l’alcalde va explicar 
que l’Ajuntament està fent la 
valoració econòmica de les 

grups musicals seran Seguri-
dad Social i Sexenni. 
Hi haurà una programació 
prèvia el cap de setmana ante-
rior, així el dissabte 23 d’agost 
tindrà lloc el MacroAplec, i el 
24 es jugarà el Mariano Toha i 
a més, es farà la Jornada Ge-
gantera.

La programació de les Festes de la 
Cinta s’ampliarà a 10 dies

La programació de les Festes 
de la Cinta 2025 s’ampliarà a 
deu dies. Així, els actes de les 
Festes Majors començaran el 
30 d’agost amb el pregó, la 
proclamació de les pubilles 
i hereus, i la nit de penyes, 
i duraran fins al dilluns 8 de 
setembre. “Ampliem els dies 
de la Festa Major en resposta 
a una demanda de la ciuta-
dania, i seguint en la línia del 
model de festes que ja vam 
iniciar el 2023”, ha manifes-
tat l’alcalde, Jordi Jordan.
El calendari festiu amb més 
dies permetrà distribuir mi-
llor els actes. Aquesta am-
pliació no suposarà, però, 
un increment de la dota-
ció pressupostària, i evitarà 
la coincidència dels actes. 
Pel que fa als plats forts de 
la Cinta 2025, els principals 

La Plataforma 
pel Nou Hospital Universitari 

de les Terres de l’Ebre
ha efectuat una pregunta al 
ple sobre la construcció del 

nou equipament sanitari
finques afectades i negoci-
ant un acord amb els propie 
taris afectats de la zona de 
Sant Llàtzer, on caldrà, tam-
bé, dur a terme la tramitació 
urbanística corresponent, ja 
que és una àrea residencial 
estratègica. 
Pel que fa a les infraestruc-
tures per millorar l’accessi-
bilitat dels terrenys on s’ha 
de fer el nou hospital, l’al-
calde va recordar que aniran 
a càrrec de la Generalitat.

Les festes majors 
començaran el 30 

d’agost, amb el pregó i la 
proclamació de pubilles i 
hereus, i duraran fins al 

8 de setembre

El ple aprova la 
proposta ciutadana 
d’Avant Jesús per la 

creació de la Taula de 
recuperació per a

millorar el nucli urbà
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OBRES DE 
CONSOLIDACIÓ 
DE L’ANTIC 
CONVENT DE LES 
MONGES  
Les obres per recupe-
rar l’antic Col·legi de 
les Monges ja estan en 
marxa. La primera fase 
del projecte, i que ja s’ha 
engegat, és la consolidació 
de l’antic edif ici. Aquesta 
fase té un valor estimat 
d’uns 400.000 euros (IVA 
inclòs).
Els treballs previstos en 
aquesta primera fase 
consisteixen en l’enderroc 
dels envans i particions in-
teriors, el reforç del terra 
i dels forjats, la consolida-
ció de les parets per evitar 
problemes d’humitats i la 
construcció d’una coberta 
completament nova. Està 
previst que aquesta pri-
mera fase acabi durant el 
darrer trimestre del 2026.

CAMPANYA A 
PEU DE COMERÇ   
Dues persones de l’àrea de 
Comerç de l’Ajuntament 
d’Amposta i un agent de 
l’àrea de Medi Ambient 
estan visitant, aquestes 
setmanes, els set-cents 
comerços que té Amposta 
amb un triple objectiu: fer 
revisió del cens comercial 
de la ciutat i de les dades 
del registre; recordar la 
normativa referent a la 
política lingüística i l’ús del 
català, i també conscienciar 
sobre la gestió dels seus 
residus i el bon ús dels 
contenidors. 
“És el primer pas d’una 
campanya de conscienciació 
del sector comercial per 
garantir el compliment, per 
una banda de la Llei de Po-
lítica Lingüística, i per l’al-
tra de la gestió de residus”, 
destaca l’alcalde, Adam 
Tomàs, que ha explicat que 
l’acollida de la campanya 
està sent molt bona.

MÉS NOTÍCIES

El cartell ret homenatge a la germanor 
que es genera al voltant d’una taula

Unes estovalles de paper amb 
restes i taques de panoli, ge-
lat i gots, com les que acos-
tumen a quedar després d’un 
àpat festiu. Aquest element 
tan quotidià és el protago-
nista del cartell de les Festes 
Majors d’Amposta, del 8 al 17 
d’agost. 
El cartell és obra de l’alumna 
del Cicle Superior de Gràfi-

FESTA MAJOR

L’alumna d’Esardi, 
Nor González, ha estat 
l’encarregada de crear 

el cartell 

ca Publicitària d’Esardi, Nor 
González, qui conjuntament 
amb l’alcalde, Adam Tomàs, 
la regidora de Festes, Anna 
Tomàs, i la d’Educació, Núria 
Marco, han presentat el car-
tell aquest dilluns.
L’alcalde, Adam Tomàs ha 
destacat la importància de 
mantenir la col·laboració en-
tre l’Ajuntament i Esardi.
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pròxima al GR-92. Aquestes 
tindran lloc quinzenalment 
els dimecres 16 i 30 de juliol 
i 13 i 27 d’agost, a les 10h. I al 
nucli urbà també s’hi amaga 
història, vivències i anècdo-
tes de la població que seran 
desvetllades a les passejades 
històriques. Es tracta d’un re-
corregut per una desena de 
panells informatius situats pel 

L’Ametlla de Mar afegeix el Castell
de Sant Jordi a les visites guiades

L’Ametlla de Mar reviu, un 
estiu més, el seu passat his-
tòric a les Fortificacions, al 
nucli urbà, i enguany tam-
bé, com a novetat, al Castell 
de Sant Jordi, els dies 15 de 
juliol i 12 i 26 d’agost, a les 
10h. Tot plegat, a través de 
visites guiades que tenen un 
preu de 4 euros i permeten 
endinsar-se a la realitat i a 
la història del municipi. Les 
visites es faran durant juliol i 
agost, amb inscripció prèvia.
Unes visites que permetran 
conèixer aquest emblemàtic 
monument.
Una altra de les visites es 
desenvolupa al búnquer 
d’artilleria de costa de la 
Guerra Civil, situat al Port 
de l’Estany, on es poden 
conèixer in situ les cons-
truccions militars i gaudir de 
la biodiversitat de la zona, 

nucli urbà. En aquest cas, les 
visites són a les 19h;  dimarts 
en català i dijous en caste-
llà. Totes les visites tenen 
un preu de 4 € i cal prèvia 
inscripció a l’Oficina de Tu-
risme.

L’Ampolla tornarà a vestir-se 
de festa aquest mes de juliol 
amb motiu de les Festes de 
la Mare de Déu del Carme, 
patrona de la gent de la mar. 
La celebració tindrà lloc des 
d’avui divendres 11, al dime-
cres 16 de juliol, i comptarà 
amb un ampli ventall d’actes 
festius, culturals i tradicio-
nals que posaran en valor 
l’essència marinera del mu-
nicipi. El clímax arribarà el 
dimecres 16 de juliol, festi-
vitat de la Mare de Déu del 
Carme, amb la tradicional 
missa i posterior processó 
marinera per dintre del mar, 
una de les imatges més em-
blemàtiques d’aquestes fes-
tes. L’acte es tancarà amb un 
castell de focs artificials.
Les festes estan organitza-
des per la Regidoria de Fes-
tes de l’Ajuntament, amb la 

L’Ampolla es prepara
per viure les 

Festes del Carme

TERCERA EDICIÓ 
DEL FESTIVAL  
UN-I-VERS
El cap de setmana pas-
sat, Benifallet va acollir 
la tercera edició d’UN-I-
VERS, el festival de poesia 
que enguany es va iniciar 
amb un homenatge a Ovidi 
Montllor, coincidint amb 
el 30è aniversari de la 
seva mort. També es van 
recuperar els mítics Jocs 
Florals de l’Ebre, amb prop 
de 50 poemes presentats. 
El dissabte va estar dedicat 
a la poesia musicada, amb 
la presència de gairebé una 
vintena d’autors i actua-
cions com les de Nusflo-
rejant, Tomàs Bosque o 
Mireia Ibáñez.

Paral·lelament, l’associació 
Lo Carmull va impulsar una 
fira d’artesania i segona 
mà, i servei de barra per a 
tots els assistents. UN-I-
VERS està organitzat per 
l’Ajuntament de Benifallet, 
amb direcció artística de 
La Simpàtica Produccions 
i el suport d’entitats del 
territori.
Canal Terres de l’Ebre

CAMARLES 
IMPULSA EL 
PROJECTE 
DEL NOU 
AJUNTAMENT I DE 
LA VIA VERDA
L’Ajuntament de Camarles 
ha aprovat recentment el 
pressupost més alt de la 
seva història, que ascen-
deix a 6.522.000€. Entre 
els projectes que hi ha 
previst impulsar enguany, 
hi ha la reforma de l’edifici 
de l’Ajuntament i tot el 
seu entorn, i la construc-
ció de la Via Verda que 
ha de connectar amb les 
de l’Aldea i l’Ampolla. El 
govern municipal també 
ha destacat les obres que 
s’estan duent a terme 
al carrer Sant Joan dels 
Lligallos o la reforma de 
la Rambla dels Presidents. 
Així mateix, hi ha prevista 
una inversió de prop de 
200.000 euros en la millora 
de l’eficiència energètica 
dels centres educatius, amb 
la substitució de la totalitat 
de finestres de l’escola Sant 
Àngel. 

MÉS NOTÍCIES

Tret de sortida al Festival
El Festival Deltebre Dansa va 
donar dilluns 7 de juliol el 
tret de sortida a la seva 20a 
edició. Les entrades gairebé 
estan exhaurides. Fins el 20 
de juliol, el festival comp-
tarà amb 22 espectacles; 18 
tallers professionals impar-
tits per grans referents de 
la dansa a nivell nacional 
i internacional; la Creació 
Deltebre Dansa 2025 on els 
veïns i veïnes de Deltebre 
tenen el seu espai i pugen a 
l’escenari amb artistes pro-
fessionals; la Nit de Circ i la 
Open Stage Night, que ja són 
marca d’identitat del festival. 
També, com a novetat, es re-
alitzarà el ‘Showcase Delte-
bre Dansa: Emerging Voices 
Dance’, una mostra de peces 
de 10. Cada any, Deltebre 
Dansa reuneix participants 
de més de 50 nacionalitats. 
Artistes i públic viatgen fins 
al Delta, no només per for-
mar-se o gaudir d’especta-
cles, sinó per viure una ex-
periència única, on natura, 
cultura i comunitat s’entre-
llacen de manera orgànica. 
Amb pràcticament totes les 

DELTEBRE DANSA

entrades exhaurides, la tradi-
cional carpa de circ, acull 14 
nits de dansa i circ contem-
porani. Foto: APdC

Dilluns fou l’inici. 
Fins el 20 de juliol

Aquest
estiu

col·laboració d’entitats lo-
cals i la Confraria de Pesca-
dors. 
Entre el 12 i el 20 de juliol, 
es podrà visitar una exposi-
ció de pintures al Saló Par-
roquial, amb inauguració el 
dia 12 a les 19h.
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l’acord amb el Govern de la 
Generalitat de Catalunya 
per rebre una subvenció d’1 
milió d’euros per a les obres 
de remodelació de l’Estadi 
Municipal de Roquetes. 
“Des d’aquí, moltes gràcies, 
Albert, per tota la feina que 
has fet per aconseguir-ho. 
Ets una persona del territori 
que treballa des de fa temps 
per aquesta ciutat”, ha asse-
nyalat l’alcalde, Ivan Garcia, 
dirigint-se al convidat  d’ho-
nor, i recordant, així mateix, 
la contribució del polític 
rapitenc en les ampliacions 
“del CAP Roquetes, el reg 
del Canal Xerta-Sénia, o 
l’Institut Roquetes”.

SUBVENCIÓ 
D’1 MILIÓ 
D’EUROS PER LA 
REMODELACIÓ 
DE L’ESTADI 
MUNICIPAL DE 
ROQUETES
L’acte de l’Ofrena de Flors i 
Fruits de les Festes Majors 
de Roquetes va estar presi-
dit pel diputat al Parlament 
Albert Salvadó com a invitat 
d’honor, acompanyat per 
l’alcalde de Roquetes, Ivan 
Garcia. 

Durant la intensa tarda 
d’activitats es va anunciar 

ROQUETES

L’entitat celebra que una 
altra empresa “assumeixi 

el risc” i els ofereixe 
col·laboració

Dimecres es va reprendre 
la Festa Major

Dimecres, a Roquetes, la festa 
va tornar després de la pausa 
obligada. La reunió mantin-
guda entre l’Ajuntament de 
Roquetes i el Patronat de Fes-
tes va definir el nou programa 
d’actes, que va presentar no-
vetats per dimecres i dijous. 
La resta del programa previst 
a partir d’avui es mantindrà 
amb normalitat fins diumen-
ge.
D’altra banda, de l’inici de la 
festa, el cap de setmana pas-
sat, l’Ofrena de Flors i Fruits 
de les Festes Majors de Ro-
quetes 2025, en honor al pa-
tró Sant Gregori, ha estat un 
acte destacat. Amb l’Hort de 
Cruells com a epicentre, l’es-
deveniment ha registrat un 
històric rècord d’aliments re-
collits, més de 2.500 quilos, 
en benefici de Càritas Roque-
tes, per ajudar les persones 
més necessitades. 
Així mateix,  destacar el Gran 
Cosso-Iris de Roquetes es va 
confirmar, diumenge passat, 
com el millor de Catalunya, 
amb tota una ciutat embogida 
al voltant de l’acte més em-

blemàtic de les seves Festes 
Majors. La festa va lliurar una 
batalla amb més de 50.000 
boles de confeti, un nivell 
artístic extraordinari i 18 car-
rosses participants que van 
omplir de gresca i xalera els 
carrers del municipi, enmig de 
milers de persones de totes 
les edats i vingudes d’arreu. 
‘Jurassic’ va ser la impressio-
nant carrossa guanyadora.
Finalment, informar que Pilar 

Després de l’aturada 
pel confinament

Perolada va pronunciar dis-
sabte passat un pregó de les 
Festes Majors de Roquetes 
2025 ple de sentiment i re-
cords, com a gerent del Forn 
de pa Perolada, que celebra 
enguany el seu centenari.

Pilar Perolada va pronunciar el pregó de les Festes Majors de Roquetes

Pla anual de 
manteniment preventiu 

dels espais fluvials,
 fonamental per a la 

prevenció d’inundacions

preventiu dels espais fluvials, 
i és fonamental per a la pre-
venció d’inundacions. L’Ajun-
tament continuarà monito-
rant regularment aquestes 
àrees, duent a terme les ac-
tuacions necessàries per as-
segurar la funcionalitat dels 
passos d’aigua pel municipi.

L’Ajuntament de l’Aldea realitza 
la neteja anual del Barranc dels 

Pixadors per prevenir inundacions
La Regidoria d’Acció Urbana i 
Rural de l’Ajuntament de l’Al-
dea ha dut a terme la neteja 
anual de la llera del Barranc 
dels Pixadors, una actua-
ció estratègica per garantir 
la seguretat de la ciutadania 
davant possibles episodis de 
pluges intenses. Amb l’ob-
jectiu de prevenir embussos 
i desbordaments, s’ha execu-
tat una intervenció de neteja 
intensiva de vegetació i acu-
mulacions de brossa.
En total, s’han netejat 
4.804,55 m² de superfície de 
la llera, en una actuació que 
ha tingut un cost de 15.630€, 
finançats amb el suport de 
l’Agència Catalana de l’Aigua 
(ACA).
Aquesta tasca forma part del 
pla anual de manteniment 

Demà dissabte, 12 de juliol, 
a la piscina municipal del 
Perelló, se celebrarà la jor-
nada 2025 del Mulla’t per 
l’Esclerosi Múltiple, “una 
jornada solidària i social que 

Mulla’t per l’Esclerosi 
Múltiple

no et pots perdre. Les per-
sones interessades a col·la-
borar, comprant material o 
fent donatius, poden adre-
çar-se a la mateixa piscina 
en horari d’11.00 a 19.30 h”.
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d’Ulldecona està instal·lant 
càmares de videovigilància 
i control en diferents illes 
de contenidors del poble. 
Els pressupostos contem-
plen una partida de 21.000 
euros destinats a dotar amb 
noves càmares l’àrea de la 
Policia Local, amb aparells 
com els que ara s’estan 
instal·lant.

MASDENVERGE
La Diputació de Tarra-
gona, en el marc de les 
subvencions per restablir 
els béns i serveis dels ens 
locals afectats per fenò-
mens meteorològics i altres 
situacions excepcionals, 
per a l’exercici 2024, ha 
concedit a l’Ajuntament de 
Masdenverge una subven-
ció de 120.000,00 euros 
per al projecte denominat 
“Arranjament de camins 
municipals i l’espai natural 
de les basses de la Foia de 
Masdenverge”. Aquest ajut 
ha permès restablir gran 
part dels camins afectats 
pels temporals de pluja 
a la zona de la Foia, i ha 
comptat amb el suport de 
la Diputació.

SANT JAUME 
D’ENVEJA
La Diputació de Tarragona, 
d’acord amb el conveni 
de concertació entre la 
Diputació de  Tarragona i 
l’Ajuntament de Sant Jaume 
d’Enveja per a l’execució 
del Pla ImpulsDipta 2024-
2027, finança els programes 
de cultura, salut pública, 
transició ecològica, inversió 
i despesa corrent.
Per a l’any 2025, la Dipu-
tació de Tarragona finança 
a l’Ajuntament de Sant 
Jaume, el programa preveu 
una inversió de 39.204€, 
destinats a la creació de les 
pistes de pàdel.

ULLDECONA
La imatge de contenidors 
desbordats de bosses 
d’escombraries i deixalles, 
sovint amb mobles o altres 
voluminosos dipositats 
a terra, s’ha convertit en 
un greu problema d’imat-
ge i salut pública a molts 
municipis. Amb la volun-
tat de seguir treballant 
per aconseguir revertir 
la situació, l’Ajuntament 

MÉS NOTÍCIES

La Sénia: nous 
sistemes 

d’autoconsum 
fotovoltaic

L’Ajuntament ha posat en 
marxa la instal·lació de 
plaques solars fotovoltai-
ques a les cobertes de tres 
edificis municipals: l’Ajun-
tament, els serveis tècnics 
i el casal sociocultural. 
Aquest projecte s’emmar-
ca dins el Pla de Recu-
peració, Transformació i 
Resiliència, finançat per 
la Unió Europea a través 
dels fons Next Generation 
EU. Les noves instal·lacions 
permetran generar ener-
gia solar de manera autò-
noma per a l’autoconsum. 
Estaran connectades a la 
xarxa elèctrica, cosa que 
permetrà compartir l’ener-
gia generada amb altres 
equipaments municipals i 
compensar l’energia exce-
dent injectada a la xarxa.

Jornada ‘Les Cases: Dones i Mar’
Tot llest a les Cases d’Alca-
nar per viure la jornada ‘Les 
Cases: Dones i Mar’, que se 
celebrarà des d’avui i fins 
diumenge al 13 de juliol, per 
visibilitzar el paper de les do-
nes en la pesca, especialment 
les remendadores. Aquesta 
iniciativa de l’Ajuntament vol 
reconèixer la seva contribu-
ció actual i històrica. Entre les 
activitats destacades hi haurà 
una demostració teatralitza-
da de l’art de remendar. Un 
altre dels actes centrals serà 
la presentació del documen-
tal “Les Cases: Dones i Mar”, 
que narra les vides de diver-
ses remendadores del muni-
cipi, posant en relleu la tasca 
essencial que aquestes dones 
van dur a terme a la vida ma-
rinera. La programació s’am-
plia enguany amb tallers de 
cuina, espectacles familiars i 
més activitats a la Plaça Ra-
mon Pous. Durant la jornada, 
també es farà un homenatge 
a les dones remendadores de 
més de 80 anys, com a reco-
neixement al seu treball i a 
la seva importància històrica 
dins de la comunitat.
Les activitats gastronòmi-

LES CASES D’ALCANAR

ques, que tindran lloc el 
dissabte 12 de juliol, s’em-
marquen dins de l’any de Ca-
talunya com a Regió Mundial 
de la Gastronomia 2025. Una 
gran novetat d’enguany serà 
la fira artesana de comerç lo-
cal, on es podran recordar els 
antics comerços de la vila i es 
mostrarà com han evolucio-
nat fins a l’actualitat.

Des d’avui i fins 
el diumenge

diment obert simplificat amb 
un pressupost de 43.573 eu-
ros. També, fa pocs dies, s’ha 
aprovat la reparació i millo-
ra de trams del camí lateral 
de l’AP-7 i un punt d’encre-
uament del lligallo de Sant 
Jaume (entre l’AP-7 i la Co-
gula). Les obres van ser ad-
judicades per un import de 
61.701 euros. 
Nota i foto: Ajuntament d’Ulldecona

Ulldecona executa obres 
de millora en camins 

municipals

L’Ajuntament ha aprovat 
l’expedient de contracta-
ció, del Plec de clàusules 
administratives particulars, 
autorització de la despesa 
i obertura de la licitació del 
contracte d’obres per la a 
reparació de diversos camins 
municipals, en concret trams 
del camí lateral del ferrocar-
ril i del camí del Molí Nou. 
La tramitació és per proce-

Festes Majors Santa Bàrbara

Santa Bàrbara va viure, el cap 
de setmana passat, la prè-
via a les seves Festes Majors 
amb un emotiu acte que va 
combinar el relleu de les pu-
billes i pubills, i el pregó del 
planer absent 2025, Enrique 
Elias Royo. La pista coberta 
de l’estadi municipal va ser 
l’escenari d’un acte carregat 
de simbolisme, on la tradi-
ció i la pertinença al poble 
van ser els grans protagonis-
tes. Les autoritats locals van 

cloure l’acte recordant que 
la festa és un espai de troba-
da i convivència, i van convi-
dar tota la població a gaudir 
d’uns dies intensos d’activi-
tats per a totes les edats. Tal 
com informa La Plana Ràdio, 
amb aquest primer acte ofi-
cial, Santa Bàrbara dona el 
tret de sortida a unes Festes 
Majors que, un any més, fan 
valdre la tradició, la cultura i 
el sentiment de pertinença al 
poble. Més info a la plana 24.

Joan Roig, alcalde d’Alcanar, en la roda de premsa. 
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ribera/terra alta

montsià

mediambiental desapareguda. 
‘Delta Aquaterra’ va arribar 
dilluns a la plataforma 3Cat, 
i dos capítols a TV3. La Júlia, 
una periodista que passa 
per moments personals 
difícils, marxa cap al Delta 
quan la Bianca, una activista 
mediambiental, desapareix. 
La investigació uneix la Júlia 
amb una pescadora, la Meri, 
que coneix cada racó del 
delta de l’Ebre. ACN

3CAT ESTRENA 
‘DELTA 
AQUATERRA’ 
L’Auditori Sixto Mir de la 
Ràpita va acollir dilluns 
la preestrena de ‘Delta 
Aquaterra’, la nova sèrie 
de 3Cat ambientada a 
les Terres de l’Ebre, que 
endinsa l’espectador en una 
història de misteri sobre 
la recerca d’una activista 

Nova iniciativa perquè les Festes 
Majors siguin més inclusives

L’Ajuntament de la Ràpita, 
a través de la Regidoria de 
Salut, ha impulsat una nova 
iniciativa perquè les Festes 
Majors siguin realment per a 
tothom. Es tracta d’un con-
junt de mesures pensades 
per garantir l’accessibilitat 
i la inclusió de les persones 
amb diversitat funcional, i 
afavorir així la seva partici-
pació activa i plena en els 
actes festius.
Una de les accions destaca-
des és la polsera d’accessi-
bilitat, que es podrà sol·li-
citar del 10 al 16 de juliol, 
al Maset Espai Jove (de 9 a 
14h), presentant el certificat 
o carnet que acrediti un grau 
de diversitat funcional igual 
o superior al 33%. Aques-
ta polsera oferirà facilitats 
d’accés a diferents activitats 
programades al llarg de les 

LA RÀPITA

“Festes
per a tothom”

Festes Majors, evitant temps 
d’espera i promovent una 
participació més còmoda i 
accessible.
“Amb aquesta iniciativa fem 
un pas ferm cap a unes fes-
tes que respectin la diversitat 
i garanteixin el dret de totes 
les persones a gaudir d’un 
entorn festiu segur, acces-

S’aprova per unanimitat el primer 
Pla d’Igualtat intern del Consell 

Comarcal del Montsià

sible i acollidor”, ha destacat 
Judith Ferragut, regidora de 
Salut.

Unanimitat durant el ple ordinari 
del Consell Comarcal del Montsià 
en l’aprovació del 1r Pla d’Igualtat 
intern de l’ens comarcal. L’objectiu 
és garantir unes condicions labo-
rals equitatives per a tot el personal 
mitjançant l’anàlisi i la correcció de 
desigualtats de gènere dins l’orga-
nització. "Apostem per una admi-
nistració que garanteixi la igualtat 
d’oportunitats i el tracte equitatiu 
entre totes les persones que en for-
men part", va destacar el president 
de l’ens comarcal, Sergi Guimerà. 
Així mateix, tots els grups comar-

cals van donar suport a l’aprovació 
del projecte per construir un edifici 
taller-magatzem a l’Estació Depu-
radora d’Aigües Residuals d’Am-
posta. Es tracta d’un projecte que 
feia temps que estava aturat i que, 
finalment, es reactivarà amb una 
inversió aproximada de 240.000 
euros. Durant la sessió també es va 
aprovar el Pla Econòmic Financer 
2025-2026, amb els vots a favor de 
Candidatura de Progrés, Compro-
mís Municipal i Acord Municipal, i 
les abstencions de Confluència i 
Ara Pacte Local.

TV3
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72 hores d’emergència al Baix Ebre

Recull d'algunes imatges destacades de l'incendi. ACN

L’incendi forestal que es va declarar dilluns al migdia al terme municipal de Paüls ha 
deixat una empremta devastadora al Baix Ebre. En qüestió d’hores, el foc es va estendre 

ràpidament per diversos municipis de la comarca, obligant a confinar unes 18.000 persones 
dels nuclis d’Aldover, Xerta, Alfara de Carles, Tivenys, Roquetes, Bítem, Jesús i Remolins.

Les flames van provocar el tall de carreteres i vies de comunicació clau,
mentre s’activava un operatiu d’emergència amb tots els recursos disponibles: dotacions 

terrestres, mitjans aeris i la intervenció de la Unitat Militar d’Emergències (UME),
en coordinació amb els Bombers de la Generalitat.

Després de 72 hores de lluita contra el foc, el balanç és dolorós: 3.321 hectàrees calcinades, 
de les quals 1.125 corresponen al Parc Natural dels Ports, un dels espais naturals més 

valuosos de Catalunya.
Tot i que l’incendi es considera actualment estabilitzat, les tasques de vigilància i 
perimetratge continuen actives. Les causes de l’origen del foc estan encara sota 

investigació, mentre el territori es recompon d’un dels pitjors episodis dels últims anys.
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empreses del municipi rebin 
energia verda i de proximitat 
a través d’un servei gestionat 
directament pel consistori, 
sense comercialitzadores ni 
intermediaris. L’Ajuntament 
actuarà com a productor 
d’energia, posant a disposició 
de la ciutadania una planta 
solar fotovoltaica inicial de 
300kw i ampliable fins a 1 
MW de potència, situada a la 
vora del nucli urbà.

Vilalba dels Arcs
esdevé el primer
municipi català
en presentar un 

servei públic municipal 
d’energia solar

fotovoltaica 
sense cost

La Sala del Cine del Casal 
Rossinyol va acollir la pre-
sentació d’ARCS ENERGIA, 
un projecte pioner que con-
verteix Vilalba dels Arcs en el 
primer municipi de Catalu-
nya que oferirà un servei pú-
blic municipal d’energia so-
lar fotovoltaica. La iniciativa, 
impulsada per l’Ajuntament 
i finançada íntegrament per 
l’empresa promotora FINER-
GE, permetrà que els veïns i 

els vianants, assumim el 
compromís amb la segu-
retat vial i la reducció dels 
accidents, i per això estem 
posant en marxa les actua 
cions que ens han assenya-
lat els experts”. Biarnés ha 
indicat que els accidents a 
la localitat “tenen en comú 
la distracció i les infraccions 
d’algunes normes de circu-
lació”.

MILLA URBANA DE 
BENISSANET
Demà dissabte 12 de juliol, 
a les 19 h. Nova ubicació 
al Camp Municipal Albert 
Todó. 
Inscripcions a partir de 
les 18:30 h. D’altra banda, 
aquest diumenge 13 de 
juliol, de 12 a 14 h, a les Pis-
cines Municipals de Benissa-
net es podrà col·laborar amb 
una causa solidària amb la 
jornada Mulla’t per l’Escle-
rosi Múltiple!. 
Hi haurà venda de marxan-
datge, i tot el que es recapti 
serà un donatiu per a la 
Fundació Esclerosi Múltiple.

MÓRA D’EBRE: 
ACTUACIONS 
DEL PLA LOCAL 
DE SEGURETAT 
VIÀRIA
L’Ajuntament de Móra 
d’Ebre, en col·laboració amb 
el Servei Català de Tràn-
sit, ha desplegat diferents 
actuacions a la localitat per 
tal de reduir l’accidentalitat 
en l’àmbit urbà i preser-
var la seguretat de la via 
pública. Les actuacions han 
buscat redissenyar el flux 
del trànsit, eliminar aparca-
ments en bateria conflictius, 
dotar de més projecció  els 
vianants, reduir la percepció 
d’amplitud de certs vials o 
obligar a reduir la velocitat 
als vehicles, entre d’altres 
objectius.

L’alcalde de Móra d’Ebre, 
Rubén Biarnés, ha destacat 
que “si bé al municipi tenim 
xifres mínimes d’accidents 
amb morts o ferits, sí que 
s’enregistren col·lisions 
laterals i frontolaterals. 
Per tal de reduir els punts 
conflictius i la sensació 
d’inseguretat que pateixen 

El batec cultural de l’estiu 
torna amb força

ASCÓ BATEGA 2025

Del 5 de juliol a l’11 de se-
tembre, el municipi d’Ascó 
acull una nova edició del 
cicle musical i cultural Ascó 
Batega, un projecte que des 
del 2021 s’ha consolidat com 
un dels grans punts d’atrac-
ció cultural de l’estiu a la Ri-
bera d’Ebre.
Organitzat per les àrees de 
Cultura i de Festes de l’Ajun-
tament, Ascó Batega propo-
sa una programació eclècti-
ca i intergeneracional, amb 
concerts que abracen des 
de la música de cambra fins 
al rock, la rumba o les no-
ves tendències urbanes. Una 
aposta clara per la qualitat 
artística, la proximitat i la 
vivència compartida, amb 
l’objectiu de fer vibrar el po-
ble -i tothom qui el visiti- 
durant els mesos més calo-
rosos de l’any.
Josep Maria Raduà, regi-
dor de Cultura, destaca que 
“l’Ascó Batega és molt més 
que un cicle musical: és una 
aposta per la cultura. Vo-

lem oferir una programació 
que sigui diversa, de qualitat 
i que parli a tothom, inde-
pendentment de l’edat o els 
gustos. Ascó Batega no és 
només una programació de 
concerts. És una experièn-
cia. És fer poble a través de 
la música, recuperar espais, 
generar records i bategar 
junts. És també un projecte 

Un projecte
que des del 2021
s’ha consolidat 

que creix cada any gràcies a 
la resposta del públic i a la 
implicació de tothom qui ho 
fa possible”.
Ebredigital.cat

El departament d’Educa-
ció reforçarà la plantilla 
de l’Escola 1 d’Abril de la 
Palma d’Ebre després que 
la directora del centre pre-
sentés la seva renúncia 
davant la decisió del de-
partament de reduir a una 
sola mestra la plantilla de 
l’escola. Davant d’aquesta 
situació, el Departament 
d’Educació ha reaccionat 
ràpidament anunciant re-
forços per al curs vinent. El 
centre rebrà mitja dotació 
de mestre, un tècnic es-
pecialista per a la llar d’in-
fants i suport addicional 
de docents itinerants de la 
Zona d’Escola Rural Ebre.

Educació
reforça l’equip 

de l’Escola 1 
d’Abril de la 

Palma d’Ebre

Consell Comarcal de la 
Terra Alta

El servei comarcal de català 
de la Terra Alta ha celebrat la 
cloenda del curs 2024-2025 
amb l’acte de lliurament de 
certificats als alumnes de 
Bàsic 3.
La seu del Consell Comarcal 
ha estat l’aula que ha acollit 
els tres cursos de nivell Bàsic 
que s’han impartit en moda-
litat presencial. En total, han 
estat 135 hores lectives i 64 
inscripcions de les quals, 13 
han arribat a completar tot 
el cicle (Bàsic 1, 2 i 3) i han 

assolit el nivell de català A2.
Han estat nou mesos de 
classes, d’aprenentatges i 
d’experiències compartides 
que han permès als alumnes 
adquirir coneixements per 
convertir-se en nous par-
lants de català.
Durant l’acte de cloenda del 
curs, els alumnes van rebre 
el certificat d’assoliment de 
mans de Maria Jesús Ardè-
vol, consellera comarcal i del 
Consorci per a la Normalit-
zació Lingüística. 
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CINTA PASCUAL
DIRECTORA GENERAL DE L’ONADA SERVEIS 
“EL QUE VA PASSAR DURANT 
LA PANDÈMIA S’HA DE SABER” Ro

se
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El 2020 el món es va 
conèixer la pandèmia 

de la Covid-19. El sector 
sociosanitari va ser dels que 
pitjor ho va passar i en canvi, 
és de qui menys s’ha parlat. 
Per això, Cinta Pascual, 
directora general de L’Onada 
Serveis, alça la veu en el seu 
llibre “Covid-19..

La veritat silenciada”, trencant 
el mutisme i difonent la veritat 
dura i nua que va viure. Ho ex-
plica en aquesta entrevista en 
exclusiva per al Diari Més Ebre.

Què et va portar a escriure 
aquest llibre? 
Jo sempre havia pensat que 
com que la memòria és efí-
mera, el que va passar durant 
la pandèmia s'havia d'escriure, 
sobretot perquè va ser molt in-
just per a les residències, que 
no estaven preparades per 
tractar una malaltia infecciosa.
‘La veritat silenciada’ és un 
títol molt contundent. A qui-
na veritat et refereixes i qui 
la va silenciar?
És un títol rotund perquè, re-
ferint-se a una problemàtica de 
gent gran, podia ser que la gent 
no el volgués llegir. El llibre són 
les vivències de la persona que 
liderava el sector de l’atenció 
a la gent gran. La vam silenci-
ar una mica tots, perquè fins i 
tot jo, quan em preguntaven 
què passava a les residències, 
no sabia què explicar. Això és 
un error. Les coses s'han d'ex-
plicar perquè la gent les en-
tengui. El silenci va arribar al 
punt que vam trigar un mes a 
reunir-nos amb dirigents com 
Pablo Iglesias, que era el meu 
ministre, o amb el ministre Illa, 
que era el titular de Sanitat.
Quins van ser els errors més 
greus que es van cometre al 
respecte de les residències?
El més greu va ser dir-nos que 
no érem essencials. El dolor 
que va provocar al sector va ser 
molt greu, perquè no ser es-
sencial vol dir no ser prioritari. 
Després, ningú tenia EPIS, i això 
també era molt difícil, perquè 
nosaltres treballàvem amb per-
sones, però també havíem de 
cuidar les nostres treballado-

res i treballadors. Un altre error 
va ser no derivar els malalts als 
hospitals. La gent moria a les 
residències quan hauria hagut 
de fer-ho a l’hospital.
Quina va ser la història que 
més et va colpejar? 
Hi ha moltes històries, però 
una de les més dures va ser la 
nostra compra d’EPIS, quan no 
aconseguíem subministrament 
d’EPIS a Espanya. Aleshores, 
vaig convèncer als companys 
de professió que entre tots 
poséssim un milió i mig d'euros 
per comprar material per a 
les residències de CEAPS. Va 
ser duríssim veure com el 
nostre material havia arribat 
a l’aeroport del Prat, i el 
confiscaven per emportar-se’l 
als hospitals, dient-nos que no 
érem essencials, quan s'estaven 
morint tantes persones als 
nostres centres. Això em va 
desmuntar. Vaig reunir la nostra 

junta directiva per dir-los que 
havíem de fer-nos sentir i 
parlar obertament. Després, 
personalment em van fer molt 
de mal les declaracions de la 
ministra Margarita Robles, quan 
va dir que a les residències hi 
havia morts vivint amb vius. 
Com pot ser que una ministra 
digui això? Jo mateixa vaig 
trucar a les funeràries del país 
i em van dir, “Cinta, ho sentim 
molt, teniu tota la raó, però 
nosaltres tampoc tenim EPIs”. 
Per això vaig decidir parlar amb 
tots els mitjans. Vaig fer més 
de 700 entrevistes i moltes 
vegades, quan em trucava un 
periodista i em preguntava què 
era una residència, jo pensava 
que teníem una feinada per fer.
Has trobat reticències a l’ho-
ra d’escriure el llibre?
La gent no té ganes de par-
lar d'aquest tema. Nosaltres, 
a L’Onada Serveis, vam trucar 

a totes les famílies. Pensàvem 
que es mereixien un t'acompa-
nyo en el sentiment amb el cor 
a la mà. Ara, alguns consellers 
m'han dit que no ho van fer bé. 
Això s'agraeix, però jo no bus-
co disculpes, sinó que es posi 
aquest sector al lloc que li toca, 
perquè cuidem els pares, els 
avis, les persones més vulnera-
bles i, per tant, volem que ens 
donin la importància que tenim.
Com està rebent el llibre?
Molt bé. Els millors comenta-
ris, que agraeixo perquè em 
toquen el cor, són de persones 
grans que han llegit el llibre. A 
les residències tenim molta de-
mència avançada, però també 
tenim grans lectors, a qui he 
demanat que el llegissin i fes-
sin una crítica. Els comentaris 
d’aquestes persones ha sigut bru-
tal i m'han donat les gràcies. Jo 
no he escrit aquest llibre per re-
bre agraïments, vull aclarir-ho; 
però les persones que cuidem, 
els professionals que també 
l’han llegit i creuen que el que 
va passar s’ha de saber, fan que 
jo consideri que aquest llibre ha 
tingut èxit.
Si poguessis traslladar una 
lliçó clara als responsables 
polítics, quina seria?
Una lliçó de resiliència, de 
compromís, de confiança. Ne-
cessitem que els càrrecs po-
lítics tinguin confiança en el 
sector de la dependència, per-
què aleshores, com va dir-me 
en aquell moment la consellera 
Alba Vergés, sabrien moltes de 
les coses que nosaltres sabem, 
i això també s'ha de tenir en 
compte.
Parles del silenci i la invisibi-
litat de les persones grans. 
Creus que la societat ha 
après alguna cosa en aquest 
sentit?
Parlo d'invisibilitat perquè costa 
veure les persones grans, so-
bretot si tenen una demència 
avançada. I no és una qües-
tió d’arrugues, sinó de tenir a 
la gent gran en compte. A mi, 
la Covid m'ha convertit en ac-
tivista de la gent gran. No pot 
ser que no aplaudim, al voltant 
de les residències, la feina que 
estem fent, com passava a les 
portes dels hospitals. I també 

ens hem d'aplaudir a nosaltres 
mateixos, la gent del sector de 
les cures.
Quin paper t’agradaria que 
tingués aquest llibre en el 
futur: una denúncia, una 
eina de memòria, una ad-
vertència...?
M'agradaria que aquest llibre 
servís per aprendre dels errors 
a tots els nivells. Hem tingut 
vivències que ensenyen. Hi va 
haver moltes persones que van 
morir a les mans dels nostres 
professionals, i a l’hora de la ve-
ritat, al funeral d'Estat que es va 
organitzar, només hi era jo com 
a representant del sector. No 
es va parlar de les residències. 
Això encara passa i voldria que 
aquest llibre deixés clar que les 
persones grans existeixen i que 
cada vegada n'hi ha més. Estem 
a les portes de la jubilació del 
Baby Boom i no hi ha prou ser-
veis per atendre’ls. I no es pot 
dir que no s’ha avisat, perquè la 
nostra organització fa anys que 
fem jornades del Baby Boom 
informant sobre la situació que 
s’acosta, i dient que cal posar 
més estructura de serveis, més 
finançament al sistema, perquè 
aquest sector ha d'evolucionar 
i molt.
Si haguessis de resumir en 
una sola frase el cor del teu 
llibre, quina seria?
Us diria, valors. Valor per en-
frontar els reptes que venen i 
decidir amb valors i ètica, què 
cal fer. El que m’ha impulsat a 
escriure és el valors per cuidar 
les persones, que t'agradi el que 
fas, valor per estimar, per ser 
sincer amb un mateix i amb els 
que tenim al costat. Al final, “La 
veritat silenciada” és això: una 
veritat que s'ha intentat ocultar 
sense aconseguir-ho. M'agrada 
recordar un article que va es-
criure Fernando Ónega, en el 
que deia: “Oigo, Cinta, tu aflic-
ción”. Això és el que vaig viure. 
I un altre, una frase de Metges 
Sense Fronteres que he afegit al 
llibre: “Cinta, això és una guerra 
i esteu sols”.
Trobareu “Covid-19. La veritat 
silenciada” (Plataforma Editorial) 
a les llibreries, i la versió en 
castellà (Limicola Edicions) a 
www.limicola.com.
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Universitats escurçarà 
a la meitat la tramitació 

per adscriure com a 
universitari l’Hospital 

de Tortosa

MÉS NOTÍCIES
ferroviària de les Terres de 
l’Ebre. 

La de les Terres de l’Ebre és 
una de les quatre terminals 
ferroviàries que preveu el 
Pla Estratègic de terminals 
de Catalunya, que recull el 
desenvolupament, construc-
ció i promoció de termi-
nals ferroviàries, amb una 
estratègia de país que busca 
consolidar la col·laboració 
publicoprivada amb els di-
ferents operadors logístics. 
“La futura terminal intermo-
dal generarà prosperitat a 
les Terres de l’Ebre”, ha dit 
el delegat del Govern.

“LA FUTURA 
TERMINAL 
INTERMODAL 
GENERARÀ 
PROSPERITAT A 
LES TERRES DE 
L’EBRE”
El delegat del Govern de 
l’Ebre, Joan Castor Gonell 
Agramunt, ha presidit una 
reunió amb una quinzena de 
representants de la Cambra 
de Comerç i d’empreses i de 
l’empresa pública CIMALSA 
per a la futura terminal 

Eufònic 2025 programa 
una setantena 

d’artistes amb una 
aposta pels espectacles 

audiovisuals

El projecte preveu 
reduir un 25% la 

factura de la llum dels 
petits negocis

CAMBRA EBRE

un cop el consell rector de 
la Universitat Rovira i Virgi-
li (URV) ha iniciat el procés 
i ha aprovat la sol·licitud. 
“Ho farem no només amb 
aquest hospital sinó amb al-
tres hospitals de Catalunya 
perquè tenim aquest com-
promís ferm d’assegurar que 
el talent pugui circular pel 
territori”, va dir la conselle-
ra en una visita institucional 
a Tortosa divendres passat. 
ACN

La consellera de Recerca i 
Universitats, Núria Montser-
rat, va explicar que el Go-
vern treballarà “per escurçar 
a la meitat” els tretze mesos 
de la tramitació per adscriu-
re l’Hospital de Tortosa Ver-
ge de la Cinta (HTVC) com 
a hospital universitari i po-
der impulsar els estudis de 
Medicina al campus ebrenc 
de la URV. Montserrat va dir 
que aquest termini comença 
a computar a final d’estiu, 

Per una banda, i fins al 31 
d’agost, el Centre d’Inter-
pretació de la Pesca acull 
l’exposició de les fotos gua-
nyadores i finalistes del 25è 
Concurs de Fotografia de 
les Terres de l’Ebre. A més, 
els visitants fins al 31 d’agost 
també poden gaudir de l’ex-
posició permanent dels “Vai-
xells enfonsats davant de la 
costa de l’Ametlla de Mar du-
rant la 1a Guerra Mundial”. I 
per últim, fins al 13 de juliol, 
es pot veure l’exposició de 
pintura del Centre Ocupa-
cional de la Fundació Mercè 
Pla a l’Ametlla de Mar, amb 
la col·laboració de l’Ajunta-
ment.

L’Ametlla de 
Mar acull tres 

exposicions 
vinculades amb 

el municipi

Eufònic 2025 ha progra-
mat 70 artistes repartits 
en 35 espais de les Terres 
de l’Ebre. La 14a edició 
aposta pels espectacles 
audiovisuals en auditori, a 
més els concerts, les ins-
tal·lacions artístiques, les 
accions i les performan-
ces en el paisatge també 
seran els protagonistes. 
El festival d’arts sonores, 
visuals i digitals se cele-
bra del 10 al 13 de juliol. 

Amposta és l’epicentre del 
festival i acollirà el gruix 
de la programació, men-
tre que Tortosa serà la seu 
d’Eufònic Pro els dies 10 i 
11 de juliol, a més d’altres 
poblacions de Terres de 
l’Ebre que també formen 
part del programa.

La comunitat energètica atreu 
270 socis en la primera fase

Aquest dimarts va acabat la 
primera fase d’adhesions a la 
comunitat energètica local 
CEL Cambra Ebre, un model 
“únic al mercat” que facili-
ta l’abastiment elèctric amb 
energies renovables d’ins-
tal·lacions municipals a es-
tabliments comercials i par-
ticulars. El projecte ha atret 
270 socis que han comprat 
600 participacions. En que-
den 1.400. Formen part de 
CEL Ebre 9 municipis del Baix 
Ebre i el Montsià que col·lo-
caran 16 instal·lacions foto-
voltaiques en cobertes muni-
cipals cedides. Hi haurà unes 
2.000 plaques que generaran 
1 MW de potència. L’alcalde 
de Tortosa i president de la 
comunitat, Jordi Jordan, ha 
recordat que la factura de 
la llum es reduirà un 25%, i 
que aquest estalvi, a la llar-
ga, creixerà com més partici-
pants tingui la CEL.
Els ajuntaments han cedit 
cobertes d’edificis munici-
pals per instal·lar plaques 

fotovoltaiques, 16 instal·laci-
ons i unes 2.000 plaques que 
produiran 1 MW de potència. 
La superfície útil d’aquestes 
instal·lacions serà de 7.123 
metres quadrats i es preveu 
que se'n puguin benefici-
ar unes 1.600 famílies i co-
merços. També s’ha calculat 
que l’estalvi d’emissions de 
CO2 tindrà un efecte similar 

“a plantar més de 26.712 ar-
bres”.
ACN

El festival es fa del 10 
al 13 de juliol a les 
Terres de l’Ebre
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MICHEL 
INTIMISTA 

Fa un any, una comissió de 
gent del futbol ebrenca va pre-
parar un homenatge a Michel. 
Es va celebrar el juliol de l’any 
2024. 
Dilluns passat, Michel va 
enregistrar l’últim programa de 
la temporada a Canal Terres de 
l’Ebre on enguany ha arribat 
gairebé als 100 sent l’única 
televisió local del món que co-
breix cada setmana 10 partits 
integres, amb una mitjana de 
4000 habitants per població. 
Michel i jo parlem molt poc, 
només situacions puntuals o 
urgents. Ens despatxem per 
mail o what, cada setmana a 
la velocitat de la llum. Dimarts 
em va trucar i em va dir que 
un dels seus germans, Enrique, 
havia mort. 

Jo conec Michel fa molts anys. 
I l’he vist en dues etapes a 
Madrid, amb la seua família, La 
primera vegada va ser el 2001; 
semblava aquella pel·lícula La 
Gran Família (1962), tots junts, 
sense importar el número. 

Vaig viure la mort del seu pare, 
Enrique Viñas, i la de la seva 
mare, Carmen Fabregat, que va 
coincidir un dia de repartiment 
del diari, que el fa els diven-
dres.

Va fer-lo igualment, parant 
unes hores per assistir al 
funeral. I en acabar, va seguir 
repartint.
Aquest és l’amor de Michel; 
crec que vol tant a Més Ebre, a 
minut 91, com a la seva família. 
No és l’únic que li passa això. 
Jo sóc una bestiola semblant. 

Ens pot tant la passió que ens 
desborda en una vocació que 
en ocasions ens supera. Michel 
és molt especial, té un cor 
d’or, és tossut, treballador i un 
enamorat del futbol ebrenc, 
per ell moriria. 

Michel ha tingut tres cops forts 
en un any; el seu homenatge 
el va deixar tocat, emocionat 
i sense respiració. Va haver-hi 
un altre cop només començar 
la temporada passada que no 
ho diré perquè queda en els se-
crets d’estat del futbol ebrenc. 

I un altre cop dilluns, quan un 
dels germans va morir. 

Dilluns, mentre s’emetia el 
Minut 91 a la televisió ebrenca, 
vaig dir que no sabia quina 
editorial faria. 
Jo actuo per impulsos, depèn 
com em llevo d’inspirat. En 
tenia dues de preparades, 
del Chapo i del Tortosa–Ebre. 
Doncs totes dues al congelador 
una setmana. 

Avui toca parlar de Michel, l’ín-
tim, el que va perdre als seus 
pares i ara a un altre membre 
de la família, el seu germà 
Enrique.
Michel és el més petit de la 
família, el més rebel i només 
Angi, la seva mitja taronja, el 
domina i a estones. La vida 
segueix Michel, és com un mar 
infinit, ànim.

Michel avui no farà columna 
d’opinió. M’ha demanat que 
traslladi des d’aquí el seu agra-
ïment per totes les mostres 
de suport rebudes estos dies 
i m’ha comunicat que anirà 
contestant tan aviat pugue. 

Una abraçada.

CE
LM

A

UE RAPITENCA
RFEF
La RFEF (Real Federacion Es-
pañola de Futbol) ha fet pública 
la resolució sobre la cobertura 
de vacant per causes econò-
miques provocada per l’ads-
cripció del Club Lleida Esportiu 
(Lleida Ponent CF) a la Tercera 
Federació. Donat que no existeix 
cap club sol·licitant complidor 
dels requisits establerts que 
tingui prioritat per haver ocupat 
plaça de descens al Grup III de la 
Segona Federació, el millor dret 
esportiu ha de ser determinat 
entre els equips d’inferior cate-
goria, pertanyents a la mateixa 
federació territorial, que
no van aconseguir l’ascens. En 
aquest cas, els equips entre 
els que s’ha d’establir el millor 
mèrit esportiu són els equips 
que van comunicar el seu interès 
en cobrir la vacant i van abonar 
l’import fixat en la Circular Nº3 
en temps i forma, que perta-
nyen a la mateixa federació ter-
ritorial i que no van aconseguir 
l’ascens. Aquests equips són els 
següents:

• CE Atlètic Lleida (segon clas-
sificat del grup V de la Tercera 
Federació); CF Badalona SAD 
(cinquè classificat del grup V de 
la Tercera Federació);  CE L’HOS-
PITALET (setè classificat del 
grup V de la Tercera Federació)
Donat que tots ells van competir 
en un mateix grup, segons 
l’article 119.7a) del Reglament 
General s’estableix que el millor 
mèrit esportiu es determina-
rà segons l’ordre en què van 
finalitzar la Fase Regular. Per 
aquest motiu, el millor mèrit es-
portiu entre els clubs citats per 
ordre de cobertura de la vacant 
conclou que el CE Atlètic Lleida 
és l’equip que ocuparà la plaça 
a la Segona Federació generada 
pel Lleida Esportiu. El CD Toledo 
i UE Rapitenca es van interessar 
per la plaça. Però segons la Fe-
deración Cornellà i Rapitenca no 
van formalitzar l’ingrés previst 
a la circular incomplint-se els re-

quisits establerts en la mateixa.   

BUERA
Tortosa Ebre i Buera tenien un 
principi d’acord però al final per 
motius de feina el jugador no la 
pot fer compatible amb els en-
trenaments, i, d’esta forma, no 
s’incorporarà al club roigiblanc. 

EL MERCATO

HOMENATGE A UBALDE

La Rapitenca jugarà a 
Primera catalana

Dilluns va ser el darrer Minut 
91 a Canal Terres de l’Ebre. I 
a la primera meitat ens van 
visitar l’alcalde de la Ràpita, 
Xavi Reverté, el nou president 
de la Rapitenca, José Maria 
Miralles i el director esportiu, 
German. Tot plegat es va par-
lar de l’assemblea i del balanç 
positiu que va fer-se, ja que 
l’Ajuntament ajudarà el club 
per sufragar les obligacions 
fiscals que ha de fer front. 
D’esta forma, la nova etapa 
comença a zero de deute i 
amb noves perspectives. 
Durant el programa es va ex-
posar l’interès de la Rapiten-

ca en la plaça del Lleida, a la 
Segona Federació. Però, tal 
com s’informa en la notícia 
adjunta, el plantejament no 
tindrà cap efecte perquè no 
es van formalitzar els requisits 
necessaris. Per tant, la Rapi-
tenca jugarà a Primera cata-
lana. Això si, amb aspiracions 
de buscar l’ascens i tornar en 
unes temporades a la Tercera 
divisió.  Podeu veure el pro-
grama a: https://youtu.be/
dvPVInqxbW4
D’altra banda, un llegendari 
jugador, Manolo Verdiell, va 
ser el darrer convidat de la 
temporada a Minut 91. 

Dissabte, a Corbera, Enric 
Ubalde va rebre un homenat-
ge perquè va decidir que al 
final d’esta temporada pen-
java les botes. Es va disputar 
un partit entre l’equip corbe-
rà, en el que ha jugat Ubal-
de les darreres temporades, 

i el Gandesa, club en el que 
Ubalde també va estar-hi. 
El Gandesa va presentar un 
combinat de jugadors, de 
l’actual plantilla, i altres que 
van coincidir amb Ubalde al 
club de la capital de la Terra 
Alta. 
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L’equip dels miracles, port set tempo-
rades consecutives a 1a catalana i amb 
el pressupost gairebé més baix. L’en-
trenador Àlex González, ara a Valls, va 
deixar emprenta amb cinc temporades. 
Raúl Salguero ja va la seva vera i serà 
la seva segona temporada. Si la cam-
panya passada va haver-hi una reno-
vació important, amb 15 altes, aquest 
any han estat menys (vuit) i en gran part 
han estat a la davantera on la campa-
nya passada es va notar l’absència de 
gol. De les altes, destacar Riki i dos ju-
gadors joves amb futur Ignasi i Sebas. 
De l’equip bàsic només 3 jugadors no 
segueixen Bayona (Binéfar), Jofre (po-
bla) Claude (Reus). Haurien de mante-
nir categoria, però en baixar 4 equips 
sobre 16 els condiciona.

CE CATLLAR
SIS TEMPORADES FENT MIRACLES

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
2
2
3
6

REUS JUV
AMPOSTA JUV

6
2
5
2
2
2
2

VALLS
2
6

REUS JUV
VALLMOLL

MORELL
CANONJA

REUS

ALEIX ALCAÑIZ
MARIO MENDEZ

MAGI SOLE
MARC VADILLO

POL VERICAT
YASSIN JADIANI
DIDAC ROFES
ALBERT RULL

AMIR GONZALEZ
ARNAU OLLE

CARLOS CARBADA
DANI RODRIGO

FERRAN CATALAYUD
MARC CANO

GERARD GILABERT
IZAN CAMPOS

SERGIO RODRIGUEZ
IGNASI TARRES

ÀLEX NEFF
JULIAN JARAMILLO

RIKI NOGUEIRA
SEBASTIAN  ROMERO

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20

1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT
1 CAT

RAUL SALGUERO
RAUL SALGUERO
ÀLEX GONZALEZ
ÀLEX GONZALEZ
ÀLEX GONZALEZ
ÀLEX GONZALEZ

ÀLEX GONZALEZ/ISAAC FERNÁNDEZ

12
12
11
7
9
18

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

 

La meta de l’any passat era consoli-
dar-se a segona catalana i no només 
va aconseguir-ho sinó que va tenir 
l’ascens a l’abast i va perdre opcions 
als penals, després del robo de Cube-
lles. Si l’aposta de la campanya pas-
sada va ser fer un equip jove i amb 
risc en una categoria molt difícil, no 
només va sortir bé sinó que enguany 
està més reforçat i amb més experi-
ència. Segueix tot el bloc i els quatre 
fitxatges, un per línia,  tots de 1a ca-
talana. 
L’equip augmenta un 35 per cent el 
nivell amb un mig camp de més po-
tencial. Amb aquest equip podria mi-
litar a 1a catalana i mantenir-la.

CF AMPOSTA
ENGUANY TOCA L’ASCENS

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

2
LA SÉNIA

5
3
3
2
2
3

TORTOSA EBRE
JUVENIL

2
2
2

JESÚS I MARIA
CATALÒNIA

2
2
2
2

TORTOSA EBRE

ÒSCAR BELTRAN
MARTI GARCIA
ADRIÀ CALLEJA

AMINE EL HAJJAMY
EDGAR LLETI
PAU AYUSO

ROGER CURTO
ROGER GARCIN

MARC ASPA
JORDI CODORNIU
ALEIX CESPEDES
JOSEP FRANCH

XAVIER SABATER
SALVA BES

DAVID CANO
XAVI CALLEJA

JORDI SEBASTIÀ
ERIK MURIA 

JOAN MARTINEZ
MARC BARRAGAN

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV

3A DIV
14

1 CAT/PRE 
         15

2A CAT
40

3A CAT
12

4A CAT 

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
2  CAT
2  CAT
2  CAT
2  CAT
2  CAT
2 CAT

CARLOS GILABERT
CARLOS GILABERT
CARLOS GILABERT
CARLOS GILABERT
CARLOS GILABERT
CARLOS GILABERT

JORDI PEREZ
JORDI PEREZ
JORDI PEREZ
JORDI PEREZ

FERRAN SIMÓ
FERRAN SIMÓ
FERRAN SIMÓ

JUANJO SERRANO
NANDO GARCIA/RAMON SANCHO

ALBERT BEL
XAVI CID

JORDI FONT/XAVI CID
ALBERT BEL

BETO

4
1
2

4/4
S/F
8
8
2
4

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

 

Només ha durat un any l’estada a la 
tercera catalana, ascens amb un rècord 
de 15 partits guanyats a casa i només 2 
empats. Fa cinc anys que aquest club 
té entrenadors de la casa i la tornada 
de Dani va ser positiva. Té només té 36 
anys; el seu segon míster, Oliver, en té 
34. I el secretari tècnic Guillem 27. 
Pel que fa a la plantilla, Jordi Tomàs serà 
la baixa important per motius laborals. 
Però té data de tornada. Segueix tot el 
bloc, incorporant juvenils al projecte. 
Els cinc fitxatges donaran consistència. 
Mantindran categoria. El factor camp 
és important i la seva gran afició, tam-
bé. Estava ‘aparaulat’ el davanter Carlos 
però finalment va al Tortosa.

CF CATALÒNIA
MANTINDRÀ LA CATEGORIA

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

6
JUVENIL

2
13
16
2
3
2
6
2

RAPITENCA JUV
AMPOSTA B

2
2
4
2
2
2
3
2
2

ALCANAR
R BITEM

ÀLEX ESTORACH
URIEL

DAMIEN LAMOUREUX
ENRIC SEBASTIÀ

LEANDRO ROVIRA  
MARC LUCERO
MARC SABATÉ 
PAU MONCLÚS
SERGI ESCODA
PAU JARQUE

JOSEP ALBACAR
KEVIN LEONARDO
DANI FERNÁNDEZ

JAN FERRÉ
RUBEN PANISELLO

VERSIANO
DAVID BEL 

ÀLEX MARTINEZ
PEP MONTESÓ
ROBERT LÓPEZ
SERGI TOMÀS
JOAN FORNÉ 
DAIZ YOUNES

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 
         2

2A CAT
30

3A CAT
13

4A CAT 
6

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16

2 CAT
3 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
2 CAT
 3 CAT
2 CAT

CRISTIAN ROGLAN
CRISTIAN ROGLAN
CRISTIAN ROGLAN
CRISTIAN ROGLAN
CRISTIAN ROGLAN

CINTA QUEROL
CINTA QUEROL
CINTA QUEROL 
CINTA QUEROL 
CINTA QUEROL 
SERGI OLIVER

DANI FERNANDEZ
DANI FERNANDEZ

DANI/ VALLÉS/COSIDO
PAU ALEGRIA
PAU ALEGRIA

CHEMA ESTEBAN
JUANJO AGUSTIN/CHEMA

MARIO/FORCADELL/AGUSTIN
NANDO GARCIA 
NANDO GARCIA 

ENRIC ALAIXENDRI

2
17

6/3
1
6
11
3
16
2
13

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

Equip que complirà la seva desena 
temporada a la segona catalana i ha 
que patit una important transformació 
i només segueixen cinc jugadors de 
l’onze bàsic de la temporada passada. 
Baixes importants: Pere Estellé (Tor-
tosa), Tortajada (Rosell), Erik Serrano 
(Vinaròs ), Chiribao (Cambrils) i Blas-
co. De les altes, torna Quesada i fitxen 
dos jugadors de lliga Elit (Rapitenca). 
Ningú va comprendre la temporada 
passada la marxa de Serrano, ara mís-
ter del Vinaròs. Però destacar la feina 
de Cardona que va debutar durant la 
lliga passada amb un excel.lent. I que 
ara accepta l’aposta de dirigir un equip 
que ha sofert una important renova-
ció, afegint la marxa d’Estellé. Serà un 
nou repte per al mister faldut.

CF ULLDECONA
RENOVACIÓ IMPORTANT

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB        JUGADOR

3
TRAIGUERA

2
3
3
3
3

S BÀRBARA JUV
RAPITENCA
RAPITENCA

JUVENIL
3

JUVENIL
JUVENIL

TRAIGUERA
NOU JOVE

3
3

TORTOSA - EBRE
TORTOSA EBRE

JUVENIL

MATIAS PALOMARES
MARC PINO

ROGER GARCIA
XAVI NAVARRO
EFREN ROSALES

ROGER CARDONA
DAVID ELIES

FABIO
JOSE GUERRA

ÀLEX PALACIOS
EDGAR CRUSELLES

MOHA KHAYAT
LLUC BEL

IKER VERICAT
HAMZA
ARIEL

ÀLEX LOPEZ
GERVAIS KOUDIO
DANI QUESADA
GENIS CALLAU
LIONEL MUSSA

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

3A DIV
     

1 CAT/PRE 
         3

2A CAT
34

3A CAT
24

4A CAT 

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18

2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT

MARC LABÈRNIA
MARC LABÈRNIA
MARC LABÈRNIA
MARC LABÈRNIA
MARC LABÈRNIA
ÒSCAR MONTESO
JOSEP QUERALT 
JOSEP QUERALT
JOSEP QUERALT 

 CARDONA
SERRANO/CARDONA

JUANJO SERRANO
GERARD CAPERA/MOHA

ANDREU FIBLA/CASTILLEJO
ANDREU FIBLA

ALBERT BEL 
EDU - CARDONA/C GILABERT

TEIXIDÓ

12
4

4/8
8/2
S/F
6
7
7

3A DIV 1 CAT/PRE 
14

2A CAT
5

3A CAT
22

4A CAT
20

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

ESPECIAL PLANTILLES

La gran notícia és la posada en marxa 
d’un filial.
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MANEL
(Ametlla)

JOSU
(Flix)

FERRAN FALCÓ
(Camarles B)

JACK CID 
(Perelló)

CRISTIAN ARASA
(Masdenverge)

LLUÍS  
(Pinell)

ESPECIAL PLANTILLES

 

Nova etapa després de la marxa del 
mister Pau Alegria que va salvar l’equip 
fa dues temporades i en la passada va 
acabar fent una brillant classificació. 
Arriba un nou míster, Joan Miquel Vi-
laplana que l’any passat va debutar en 
solitari a Santa Bàrbara. Les baixes són 
importants com la del màxim golejador 
Lluís Espinach que va marcar 19 gols i 
ara fitxa amb el Tortosa. Altres baixes: 
Badre, Morris, Bayarri (Jesús i Maria) o 
Kochini. Tot i estes baixes, les altes són 
competitives com la del juvenil del Tor-
tosa, Jordi, que va marcar 16 gols. Altres 
golejadors poden ser Àxel i Dani Sáez. A 
Pinell el futbol és gairebé com una reli-
gió. La fita és mantenir la 3a catalana i 
ho aconseguiran. La plantilla encara no 
està tancada.

CF PINELL
MOLTS CANVIS

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

JUVENIL
LA CAVA

5
2
5

FS BENIFALLET
SP I SP

7
2
6
3

XERTA
FLIX

2
3

S BÀRBARA
SP I SP

TORTOSA JUV
CAMP CLAR

ELOY
EZIQUIEL COLOMBO

BIEL SERRES
MANEL VENTURA
MARC VALLESPI

ARNAU
ALEJANDRO RAMIS
ALEX ESCARIUELA

PAU RODA
CONSTANTIN PINTILIE

GABRIEL MASEDO
ESTEVE MARGALEF

JOSE CASTRO
YONUSA SOWE

JOHN
AXEL RODRIGUEZ

DANI SAEZ
JORDI SOLOMIN

ALEJANDRO CABALLOS

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18

3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
4 CAT
4 CAT
4 CAT
4 CAT
3 CAT

JOSEP MARIA BORRULL
JOSEP MARIA BORRULL
JOSEP MARIA BORRULL

ESTEFANO FABREGAT
ESTEFANO FABREGAT
ESTEFANO FABREGAT
ESTEFANO FABREGAT

SENSE FUTBOL 
RAMON MONTAGUT

JOAN  MIQUEL VILAPLANA
PAU  ALEGRIA

LIZASO/PAU ALEGRIA
LIZASO

EDU MAESTRE
EDU MAESTRE
EDU MAESTRE

JOEL MARTORELL

5
12
14
5

s/f
2

s/f
16

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

 

Aquest equip ha sofert molts canvis, 
en quatre anys tres presidents i quatre 
entrenadors. De nou tornada a Terce-
ra catalana. Si la passada campanya la 
baixa de Dilla es va acusar, enguany hi 
ha una altra baixa important, Saumell, 
que es retira després de 7 campanyes 
al club, a més de la de Roger Martos 
(Flix). Però es manté el bloc i segueix 
el gran Gumiel. De moment només un 
fitxatge a la davantera, Morales. Tenien 
lligat a Lluís Espinach però el Tortosa 
Ebre se’l va endur. Els reforços són de 
qualitat per buscar l’ascens, però no 
serà fàcil. Bon fitxatge del míster Lluís 
Fornés (Jesús i Maria). Manca un fitxat-
ge. El crac d’aquest club segueix sent 
Joan Rins, delegat i ànima mater.

CF GANDESA
TORNA LA IL·LUSIÓ

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

5
JUVENIL

RAPITENCA JUV
7
7
5
5

TORTOSA JUVENIL
2
2
15
17

JESÚS I MARIA
9
8
2
2
2

R BITEM
R BITEM

2
2

INACTIU
3

JOAN AUBANELL
ÁLEX VILARROYA

XAVI PACHAN
ORIOL VALLESPÍ
RAMON PLANAS
ADRIÀ SUAREZ
ROBERT COSTA

PABLO
HÉCTOR SAEZ

ORIOL CONESA
JOSEP DOMÈNECH

JAUME GUMIEL
PAU MARTÍ
PAU RIPOLL

CARLES LLARCH
GENIS FOLQUÉ

GUILLEM AUBANELL
MARC BLANCH 
LLUÍS MORALES

DAVID VIÑA 
EDGAR PORTOLÉS

RAMON LUZ
ERIC VILADEMONS
ENRIC DOMINGUEZ

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT
30

3A CAT
20

4A CAT 
4

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

3 CAT
2 CAT
2 CAT
 3 CAT
 3 CAT
 1 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT
 2 CAT

MARC DOMÈNECH
MARC DOMÈNECH

SERGI VIDAL
MARC FORNÓS
MARC FORNÓS
MARC FORNÓS
ÒSCAR GÓMEZ
ÒSCAR GÓMEZ 
ÒSCAR GÓMEZ 
JOSE LORENZO

LLUIS FORNÉS
SERGIO PAZ

IVAN ROMEU /GUERRERO
IVAN ROMEU
IVAN ROMEU

JAVI GARCIA/MIKI AGUZA
GUILLERMO CAMARERO

ALBERTO LÓPEZ
GUILLERMO CAMARERO

RAFEL NAVARRO

15
11
1
5

s/f
1
4
3
6

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

 

Un dels objectius en aquesta nova 
etapa és reforçar el futbol base que 
ja té 13 equips. Torna Ambròs Segu-
ra que viurà el seu tercer cicle. Pel 
que fa el primer equip, hi ha baixes 
significatives: Batiste, Roigé, Barru-
fet, Rojas, Troyano i Marc Vernet que 
se’n va a l’Ascó. 
Les baixes es cobriran amb jugadors 
joves, l’edat mitjana dels fitxatges és 
de 20 anys. Per tant, temporada de 
transició, sense renunciar a res. 
Important que segueixi el crac Yas-
sine que va marcar 15 gols passada 
campanya i que farà tàndem amb 
Montalvo, que va marcar 11 gols amb 
el Falset. La mitjana d’edat d’aquest 
equip és de 25 anys. Bona feina. 

MÓRA LA NOVA
CANVI GENERACIONAL

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB      JUGADOR

JUVENIL
3
2
2

10
8
4
6

BENISSANET
2
4
2
2
7
9
3

REUS JUV
ASCÓ JUV
FALSET

3
8
2

10
FALSET

BIEL
GERARD DOMÈNECH

AITOR
ROGER RIBES
ALEIX MUÑOZ 

ALEXIS PEDRAZA
ELOI ROVIRA
JOAN PIQUÉ 

RICARD MARTÍ
JORDI ALENTON

TXEMA
MARC PALOMAR

DENIS CASTRO
EDGAR OLVERA
FREDERIC GINÉ 

PAU TREIG
ALBERT SUÑE

WASSIM KABBACH
ADRIAN ORTIZ
DANIEL MIHAI
JAUME GUIU 

MARLINGTON
YASSINE AYADI 

JAUME MONTALVO

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV
DAV

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT
7

3A CAT
25

4A CAT 
13

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18

3 CAT
3 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
2 CAT
3 CAT

ROGER 
ROGER 
ROGER 
ROGER 

LLAURADÓ/ROGER 
DAVID LLAURADÓ
DAVID LLAURADÓ
MARC ROMERA
MARC ROMERA

AMBRÓS SEGURA
GABRI AMORES

AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
AMBRÓS SEGURA
NANDO GARCIA
NANDO GARCIA
ALBERT LIZASO

3
15

8/2
6/3
S/F
9
10
2

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORSTEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

Aquest equip està molt consolidat a 
la categoria. En la darrera temporada, 
s’esperava més pel potencial de juga-
dors. Han hagut baixes però impor-
tant la incorporació de Roger Martos 
del Gandesa i Armand de l’Ascó. Des-
prés de dos anys de Jordi Roca com 
a míster arriba Jordi Castellví que es-
tava vinculat al futbol base. Crec que 
aquesta temporada serà millor per 
dos aspectes: segueix gran part del 
bloc amb el seu jugador Jordi López 
que va marcar 15 gols. I els fitxatges 
són d’un altre calibre. L’objectiu és 
entrenar més dies que fins ara. Se-
gueix a la presidència Albert Alberich, 
que ja fa set anys que està en el càr-
rec, un rècord guines. La plantilla no 
està tancada.

JE FLIX
NOVA ETAPA

PLANTILLA
  P   FITXATGE/ANYS AL CLUB        JUGADOR

2
2

BATEA JUV
8
10
2

VINEBRE F SALA
ASCÓ JUV

ASCÓ
TORRE ESP
GANDESA

3
10

ASCÓ JUV
ASCÓ

CAMBRILS
FRAGA

2
VINEBRE F SALA

2
2
4

MARCEL
JOSÉ LUIS GALLEGO

MARC GIRONÉS
PERE JORDÀ

PERE MARTINEZ
JOEL JORDÀ

DAVID PÉREZ
JOAN 

POL CERVELLÓ
ARNAU PÉREZ

ROGER MARTOS
JORDI LOPEZ

NACHO AROCA
THIAGO TOLEDO

ARMAND FUSTER
CARLOS GARCIA

VICTOR MARTINEZ
ÒSCAR GARCIA
AARON ESCALA

LUKA 
ALBERT VIDAL
SERGI LIGERO

POR
POR
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
DEF
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
MIG
DAV
DAV
DAV
DAV

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.

TEMPORADA  CATEGORIA        CLASS                       PRESIDENTS   ENTRENADORS

3A DIV
     

1 CAT/PRE 
         3

2A CAT
3

3A CAT
56

4A CAT 
5

25/26
24/25
23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17

3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAT
3 CAt
3 CAT
4 CAT
3 CAT

ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH
ALBERT ALBERICH

JOAN MANI
JOAN MANI
JOAN MANI

JORDI CASTELLVÍ
JORDI ROCA
JORDI ROCA

ALBERT SALTOR/RIUS
ALBERT LIZASO
ALBERT LIZASO
MANEL LANDA 

NARCIS LABORIA
NARCIS LABORIA
RIUS/OLEGUER

6
3
12
9
14
9
7
1
17

3A DIV 1 CAT/PRE 2A CAT 3A CAT
20

4A CAT
28

A la dreta, anys a cada categoria. Baix, presidents 
i tècnics darreres temporades, i les categories en 
les que ha jugat els últims anys. I la classificació.
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CLÀSSICA TERRES DE L’EBRE

L’etapa començarà a 
Roquetes a les 12.35 

hores, als peus de 
l’Observatori de l’Ebre

Roquetes fixarà l’atenció del 
món del ciclisme el proper 
dilluns 21 de juliol, com a 
sortida de la segona edi-
ció de la Clàssica Terres 
de l’Ebre. L’Observatori de 
l’Ebre, des d’on arrencarà la 
prova, ha acollit la presenta-
ció de l’esdeveniment, que 
reunirà alguns dels princi-
pals equips del panorama 
internacional, com ara UAE 
Team Emirates, Education 
First, Movistar Team, XDS 
Astana Team o Total Ener-
gies, i ciclistes confirmats 
com Juan Ayuso.
La competició, que ascen-
deix a la categoria UCI 1.1, 
es retransmetrà en direc-
te a tot el món a través del 
canal Eurosport, i a Catalu-
nya per Esport 3, aprofitant 
el dia del descans del Tour 
de França, fet que permetrà 
posar en valor el territori, el 
seu patrimoni turístic, natu-
ral, cultural i esportiu, mos-
trant uns recorreguts ideals 
per als amants del ciclisme.
L’etapa començarà a Ro-
quetes a les 12.35 hores, 

Roquetes fixarà 
l’atenció del món del 

ciclisme el 21 de juliol

Els tornejos de futbol platja 
són un clàssic si parlem de 
competicions esportives es-
tiuenques a l’Ametlla de Mar 
i aquest any venen amb no-
vetats. Tant és així que l’acti-
vitat s’ha traslladat a la platja 
de l’Alguer. A més, s’afegeix 
per diumenge una bata-
lla de porters. La manca de 
sorra a la platja de Pixava-
ques és evident i els darrers 
temporals s’han menjat part 
de la platja. Això ha fet que 
els organitzadors, la Secció 
Esportiva de la S.C.E.R. de 
l’Ametlla de Mar, d’acord 
amb l’Ajuntament, hagin 
decidit traslladar la disputa 
d’aquestes competicions a 
la platja de l’Alguer. Aquest 
any també s’ha decidit con-
centrar els tornejos sènior i 
júnior en un mateix cap de 

als peus de l’Observatori de 
l’Ebre, just al costat del Pa-
velló Municipal. Des d’allí, els 
corredors enfilaran l’Avingu-
da de la Val de Zafán, i cre-
uaran tota la ciutat a través 
dels carrers Diego de León i 
Major, i l’Avinguda del Port de 
Caro.
La Clàssica Terres de l’Ebre 
passarà per les quatre comar-
ques ebrenques, el Baix Ebre, 

el Montsià, la Ribera d’Ebre i 
la Terra Alta, i tindrà una dis-
tància de 186 quilòmetres, 

L’ALGUER ACOLLIRÀ ELS TORNEJOS DE FUTBOL PLATJA DE L’AMETLLA

amb un itinerari exigent, de 
desgast acumulat i visual-
ment impactant. Comptarà 
amb el pas per dos ports de 
muntanya –carretera dels Es-
pills, entre Bot i Prat de Com-
te, i l’Alt de Paüls–, i final a 
l’Ermita de Mig Camí de Tor-
tosa.
L’alcalde de Roquetes, Ivan 
Garcia, ha destacat que re-
presenta un orgull per al mu-

nicipi “tancar el cercle, com 
a seu de la sortida, i després 
d’acollir l’any anterior la 
meta al Mont Caro. “Mostra-
rem als cinc continents una 
institució centenària, com 
és l’Observatori de l’Ebre, 
líder en investigació cientí-
fica i meteorològica, com ja 
vam fer amb l’emblemàtic 
cim del Port en la primera 
edició”.

setmana, la qual cosa multi-
plicarà la participació de ju-
gadors i l’ambient a la zona 
del Passeig Marítim. Diven-
dres al vespre, a partir de les 
19 h s’iniciarà el 26è Torneig 
de Futbol Platja sènior, dispu-
tant tots els partits de la fase 
de grups fins a les 02.00 h de 
la matinada.
Dissabte al matí agafarà pro-
tagonisme a partir de les 10 
del matí el torneig sènior que 
arribarà a la 25a edició. Du-
rant el matí es disputaran les 
categories de patufet a aleví i 
a primera hora de la tarda es 
jugaran les categories infantil 
i cadet.
Un cop finalitzat el torneig 
júnior es reprendrà el torneig 
sènior, disputant les diferents 
eliminatòries fins a la final, 
que es preveu al voltant de 

les 02.00 h de la matinada. Els 
premis es mantindran com en 

edicions anteriors, 500 € per 
a l’equip guanyador, 250 € pel 

finalista i 150 € per al tercer 
classificat.
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• Bullir 4 ous durant 10 minuts 
mentre es cuinen uns quants 
espàrrecs a la planxa.
• Preparar una picada amb oli, 
all i julivert.
• El lluç es passa per la farina i 
es fregeix. Seguidament es posa 
en una cassola plana.
• A la mateixa paella on s’ha 
fregit el lluç s’hi fregeixen 3 alls 
laminats i quan estiguin rossos
es retiren.
• A la paella s’afegeix una culle-
rada de farina i un gotet de vi 
blanc.

• Ara s’incorpora el caldo colat 
dels musclos i les petxines. Es 
remena tot i es passa a la cas-
sola on hi ha el peix i s’afegeix 
un got d’aigua, just que cobrei-
xi el peix.
• S’afegeixen els alls fregits i es 
deixa cuinar 10 minuts.
• Ja es pot emplatar, afegint els 
ous, els musclos, les cloïsses i 
els espàrrecs.
• S’amaneix per sobre amb la 
picada d’oli, all i julivert que 
tenim reservada.

INGREDIENTS (PER A 4 PERSONES):

• 8 talls de lluç 
• 4 dents d’all
• 12 cloïsses
• 12 musclos
• 4 ous
• 1 got de vi blanc
• Julivert
• Oli, sal i farina

PREPARACIÓ:
• Netejar el lluç escatant-lo bé i 
retirant qualsevol víscera.
• Obrir les petxines i els musclos 
en una cassoleta amb poca ai-
gua, que guardarem.

SUQUET
DE LLUÇ  
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

I M M O B I L I À R I A

capricorn
22/12 al 20/01

Tens dubtes sobre 
on vols viure o quin 
tipus d’habitatge 
prefereixes. En 
l’amor pots haver 
viscut una desil·lusió 
darrerament i aprofi-
tes per fer activitats 
en solitari.

aquari
21/01 al 19/02

Tens moltes coses 
al cap i si no uses 
l’agenda podries 
tenir un oblit impor-
tant. Amb l’aspecte 
Venus/Mart et sents 
atret per algú que et 
fa sortir de la zona de 
confort.

sagitari
23/11 al 21/12

Pots sentir-te una 
mica sol i tendiràs a 
la reclusió. Aprofita 
aquest moment per 
pensar què vols de 
la vida. T’agradaria 
sortir uns dies de va-
cances i fas alguna 
reserva.

escorpí
24/10 al 22/11

La família pren 
ara una especial 
importància i passes 
més temps amb els 
fills o els pares. Et 
sents atret per algú, 
però no tens clar que 
l’altra persona senti 
el mateix.

balança
24/09 al 23/10

Si has començat un 
vincle sentimental en 
els darrers mesos, 
t’agradaria que 
fos més estable. 
Planeges fer una 
escapada curta o un 
viatge llarg amb un 
grup d’amics.

àries
21/03 al 20/04

Pot ser que en l’amor 
les coses no vagin 
molt bé. Per sentir-te 
millor, expressa el 
que sents a algú de 
confiança. Si normal-
ment ets un clàssic, 
ara vols modernit-
zar-te.

cranc
22/06 al 23/07

Després de la Lluna 
Plena gestiones un 
assumpte pendent 
de finalitzar. Inicies 
una etapa que 
durarà uns anys 
en la que aniràs con-
nectant amb la teva 
veritable essència.

verge
24/08 al 23/09

Voldries prendre 
algunes decisions 
importants i, de 
moment, et reserves 
informació que no 
mostres a la parella ni 
a ningú. Va acabant 
una fase de limita-
cions econòmiques.

taure
21/04 al 21/05

Si tens fills ado-
lescents poden 
portar-te la contrària 
o atabalar-te una 
mica i caldrà parlar 
sense perdre els 
nervis. Tens ganes 
de consentir-te i et 
dones algun caprici.

peixos
20/02 al 20/03

Pots sentir renéixer 
algunes emocions. 
Estaràs molt sensible 
i captaràs les subti-
leses de l’ambient. 
Si has d’invertir fes 
cas a la intuïció, però 
primer assessora’t 
bé.

lleó
24/07 al 23/08

Vius un temps de 
pujar un graó més en 
la teva maduració i 
prens noves respon-
sabilitats. Podries 
trencar la relació 
amb una persona 
de la família per un 
assumpte material.

bessons
02/05 al 21/06

Possible desacord 
amb persones més 
joves perquè veieu 
les coses d’una altra 
manera. Tens moltes 
idees i projectes 
per als anys vinents 
i t’hauràs de decidir 
per algun.
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JOSEP LLUÍS GIMENO
ALCALDE DE SANTA BÀRBARA 
“JO NO SOC POLÍTIC, SINÓ UNA
PERSONA DE SERVEI PÚBLIC” Ro

se
r 

Pr
os

-R
oc

a

Relleu al capdavant de 
l’alcaldia de Santa Bàrbara. 

Josep Lluís Gimeno és 
l’alcalde des de fa pocs dies, 
però és bon coneixedor dels 
engranatges del consistori i 
els reptes de Santa Bàrbara.

Gimeno assumeix el càrrec amb 
l’objectiu de donar continuïtat a 
la tasca iniciada i aportar una 
mirada renovada al municipi. 
Ho explica en aquesta entrevis-
ta en exclusiva per al Diari Més 
Ebre.

Tot just fa uns dies que ets 
l’alcalde de Santa Bàrbara. 
Com t’hi trobes? 
M'hi trobo còmode, però és 
una posició de responsabili-
tat per a la qual cal tenir una 
perspectiva de 360 graus de la 
població i a l'abast de tothom. 
Aquesta és la manera que en-
tenc de fer política, perquè jo 
no soc polític, sinó una perso-
na de servei públic.

El primer que has fet ha si-
gut parlar amb altres alcal-
des i alcaldesses de les po-
blacions del voltant. Amb 
quina finalitat?
Primerament per cortesia. A 
mi m'agrada parlar cara a cara 
amb la gent, veure la seva ex-
pressió, perquè es tracta de 
generar vincles. Els pobles 
veïns són petits com nosal-
tres, i compartim problemà-
tiques. La meva idea és mirar 
si podem ajudar-nos entre 
poblacions, fent comunitat, 
optimitzant recursos sense 
atomitzar-los, i treballant en 
positiu.

Aquestes primeres troba-
des deuen haver sigut ben 
favorables...
Sí, i sovint és sorprenent que 
estiguem en un nivell de coin-
cidència del 100% sobre quina 
és la problemàtica a abordar. 
Llavors, és molt més fàcil ar-
ribar a acords, sempre des de 
la perspectiva que el lideratge 
ha de ser compartit, amb una 
obertura màxima de cara als 
nostres veïns. Així entenc la 
política: si els meus veïns es-
tan bé, jo estic bé.

Prens les regnes de l’alcal-
dia a mitja legislatura, però 
aquests dos primers anys, 
entre socis de govern que us 
heu entès bé. És així? 
Sí, hem tingut una coalició 
molt estable, amb enteniment 
entre companys. Cadascú 
té la seva manera de veure 
les coses, no tot és un camí 
de roses, però amb diàleg i 
voluntat per part de tothom, 
s'arriba a bon port, i aquesta 
primera part de la legislatura 
ha sigut així. S'ha mantingut 
moltíssim la independència de 
cada regidoria, no hi ha hagut 
intervencionisme sinó consens, 
i al final, aquest model ens ha 
donat bon resultats. Entenem 
que continuar la mateixa línia 
és l’encertat.

Quins són els projectes per 
Santa Bàrbara que s'han 
abordat aquests dos primers 
anys?
Tenint en compte que els temps 
de l'administració fan que els 
projectes comencin sense sa-
ber ben bé quan s’acabaran, 
hem treballat projectes que 
estaven en procés, com ara la 
finalització de l'últim tram de 
la canalització de les aigües. 
Hem generat projectes nous, 
que estan en fase de redacció, 
licitació i execució. En la gestió 
municipal diària, moltes vega-
des es posa èmfasi en projectes 
molt visibles, i als mitjans i a tot-
hom li agrada parlar-ne, però la 
realitat de l’Ajuntament molts 

cops no es veu. Parlo de la re-
modelació d'aquelles màquines 
obsoletes d'aire condicionat, de 
la piscina que perdia aigua, dels 
carrers que estaven deixats, de 
les canonades... Tot això són 
projectes sense ressò, però que 
garanteixen la qualitat de vida 
de la gent.

A Santa Bàrbara teniu un 
Smartcentre molt important. 
Com està funcionant?
L’Smartcentre és un espai mul-
tidisciplinar on donem una gran 
quantitat de serveis, amb per-
sonal qualificat per gestionar 
tota aquesta tecnologia: trami-
tació de subvencions, ajudes a 
les persones, als nous vinguts, 
generació de documentació, 
aules de formació informàtica, 
impressores 3D, realitat virtual... 
és un conglomerat amb molts 
serveis de qualitat, inclosa la bi-
blioteca. Ens en sentim molt or-
gullosos perquè ens fa ser refe-
rent a nivell comarcal i de país.

Un altre tema és la comuni-
tat energètica. Com avança?
Possiblement a partir d’octubre 
ja es podrà començar a submi-
nistrar energia als usuaris. En 
un principi es va plantejar una 
comunitat energètica gestiona-
da per la Cambra de Comerç. 
La idea va néixer per potenciar 
els comerços sense teulades 
on posar energia renovable. 
Per això, l’Ajuntament ha cedit 
espais per a aquesta iniciativa, 
un cop s’ha vist el projecte, els 

quilowatts que s’intentarà que 
arribin a tothom de Santa Bàr-
bara que accedeixi a la comu-
nitat energètica, i tenir energia 
verda. Pensem que si funciona 
bé, pot tenir creixement.

Aquesta és una de les pre-
ocupacions de molts ajunta-
ments, la transició ecològica. 
Com ho teniu a Santa Bàrba-
ra?
No és només una preocupació, 
sinó una obligació. Molts dels 
diners que ens arriben de l'Im-
pulsDipta tenen condicionants, 
i un d’ells és que un percentat-
ge ha de servir per generar pro-
jectes de transició ecològica. 
Tenim uns quants edificis que 
procurem que siguin autosufi-
cients el màxim nombre d’ho-
res de sol. Amb un 80% tenim 
l'Smartcentre, les escoles, la llar 
d'infants... També anirem avan-
çant un altre projecte ambiciós, 
que és traspassar tota la il·lumi-
nació de la població a energia 
LED.

Quin és el projecte que us 
heu proposat que d’aquesta 
legislatura no passa?
Puc garantir un parell de pro-
jectes que estaran enllestits 
sense cap dubte. Un serà l’ar-
ranjament del tram central del 
Carrer Major, una obra que ja 
està en fase de licitació. Un al-
tre és el canvi d’un gran tram de 
canonades d’aigua. L’empresa 
constructora començarà al se-
tembre i tindrem mig poble ta-

llat. Aquests són dos projectes, 
un ja assignat, i l’altre està lici-
tant-se. També està molt avan-
çat el projecte del local de jo-
ves, gràcies a l’ImpulsDipta del 
pressupost per al 2026. També 
tenim la col·locació d’una grada 
coberta per a 150 persones al 
club de futbol. I si surt una sub-
venció del ministeri per ajuts a 
catàstrofes, es tirarà endavant 
una bassa de laminació.

Santa Bàrbara també té un 
polígon industrial...
Sí, s'ha començat a treballar 
en l’ampliació del polígon in-
dustrial, del qual, avui mateix, 
no tenim ni un metre quadrat 
lliure. Per això s'ha començat 
la tramitació per ampliar-lo, per 
si necessiten afegir 40, 50, 100 
hectàrees. Per tant, hem de co-
mençar el procés per negociar 
amb els propietaris dels ter-
renys; però abans hi ha una fase 
documental ben important.

I a nivell cultural, alcalde?
A Santa Bàrbara tenim un refe-
rent cultural que és el festival 
Rihihiu, que estem potenciant. 
Les organitzadores del Rihihiu, 
d’arrels 100% planeres, cada 
any es superen, portant a Santa 
Bàrbara una visió de la cultura 
contemporània molt avançada 
que posa Santa Bàrbara al mapa 
de la cultura de primer nivell. El 
Rihihiu seria el gran expositor, 
però a nivell diari tenim un club 
de lectura molt actiu que cada 
mes fa vindre un escriptor i ens 
dona molta visibilitat. També, el 
Campus d'Estiu, totalment gra-
tuït que acaba amb un concert 
d'estiu on acuden centenars de 
persones. A més, a Santa Bàrba-
ra tenim un teixit social, cultu-
ral, esportiu, molt important.

I abans d’acabar...
A través del Diari vull fer una 
crida a la pau. Que pari el ge-
nocidi pel que tantes persones 
estan patint. Crec que tothom 
que tingui l’oportunitat ha de 
fer el mateix clam: que s’acabi 
la guerra. I sobretot, que s’acabi 
el patiment de tantes persones 
a la franja de Ghaza i a tot arreu 
del món on hi ha guerra. Si us 
plau, que s’acabi ja.


